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STALO SE 
11. 12. 2024 Česko zpívá koledy

Naše obec se zapojila do tohoto projektu, je-
hož patronem je Deník. Ti, kdo si chtěli zazpívat 
společně s celou naší zemí krásné vánoční koledy, 
se sešli ve středu v  18 hodin před obecním úřa-
dem. Na zahřátí byl připraven svařák a čaj. 

31. 12. 2024 Silvestrovské setkání Na Mýtince

V poslední den roku pozvala obec občany na 
přátelské setkání do areálu Muzea Na Mýtince.

Příchozí si mohli opéct špekáček či ochutnat 
jinou sladkou nebo slanou dobrotu, zahřát se 
u ohně či u dobrého svařáku nebo čaje, a popoví-
dat si se známými a přáteli. 

23. 12. 2024 Předvánoční vinšování Na Mýtince

V předvečer Štědrého dne se konalo tradiční před-
vánoční vinšování v areálu Muzea Na Mýtince. V pro-
gramu plném vánočních koled a lidových písní s vá-
noční tématikou vystoupily všechny skupiny Dětského 
folklórního souboru Kalinka a Pěvecký sbor Kalinka, to 
vše za hudebního doprovodu Jiřího Čevely a  Radka 
Maňáska.  
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OBECNÍ ÚŘAD

OÚ informuje

ROZESÍLÁNÍ HLÁŠENÍ ROZHLASU FORMOU e-mailu

Upozorňujeme občany, že je možné si na webových 
stránkách obce zaregistrovat rozesílání e-mailových 
zpráv - https://smart-info.cz/registrace/krok-2 Jejich 
pomocí pak budete dostávat do své e-mailové schrán-
ky hlášení rozhlasu případně pozvánky na akce.

SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU – nebezpečný 
odpad je možné odevzdávat pouze v  den svozu. 
Termíny svozu v roce 2025 jsou:
11. 6. 13 – 17hod.
13. 8.  13 – 17hod.
12. 11. 13 – 16hod.

KOMUNÁLNÍ ODPAD

Svoz odpadu probíhá opět každý čtvrtek v sudém 

týdnu t. j. 17. 4., 1. 5., 15. 5., 29. 5., 12. 6., 26. 6.

SVOZ PLASTŮ

Termíny svozu jsou první středu v měsíci: 7. 5., 4. 6.
Pytle na plasty dostanete výměnou za naplněné. 
Upozorňujeme, že je potřeba plasty ke svozu při-
pravit brzo ráno, protože svoz začíná již v 7:00 ho-
din. Ke svozu odevzdávejte pouze pytle zcela napl-
něné. 

Pokud pytle nemáte a  chcete se do sběru zapojit, 
můžete si je vyzvednout na obecním úřadě v kance-
láři starostky. Je možné třídit také drobný kovový od-
pad – vršky od nápojů, plechovky, víčka od jogurtů. 
Kontejner na tento odpad najdete ve dvoře nákupní-
ho střediska, ve sběrném dvoře a také v Chalůpkách 
a na Ceronech u Müllerového.

Důrazně žádáme občany, aby větší množství od-

padu neukládali vedle kontejnerů v obci, ale při-

vezli je přímo do sběrného dvora.

SBĚR POUŽITÉHO KUCHYŇSKÉHO OLEJE

Ve sběrném dvoře je možné odevzdávat použitý ku-
chyňský olej.

SBĚRNÝ DVŮR

Od března do října je sběrný dvůr otevřen ve středu 
od 13 do 17hod. a v sobotu od 8 do 11hod.
Prosíme, odevzdávejte odpad řádně vytříděný!

SLOVÁCKÝ OKRUH -  ve dnech 3. a 4 května 2025 
proběhnou motocyklové závody Slovácký okruh. 
Počítejte tedy s  omezením provozu na komunika-
cích ve Starém Městě.

Milí čtenáři Babického zpravodaje,
máme tu první číslo letošního 

Babického zpravodaje. Doufám, 
že jaro je už konečně tady se vším 
všudy – hřejivé sluneční paprsky, 
rozkvetlé zahrádky plné narcisů, tu-
lipánů a příjemný jarní vzduch.

Co nás čeká v  roce 2025? Roz-
počet obce pro tento rok zastupi-
telstvo schválilo v  prosinci. Kromě 
investičních akcí, o  některých se 
dočtete v tomto zpravodaji, je v plá-
nu spoustu akcí kulturních a spole-
čenských. Samozřejmá je i podpora 
spolků působících v obci, jednotky 
SDH a Pečovatelské služby. Nesmím 

zapomenout ani na Základní a Ma-
teřskou školu, které také obec zřizu-
je. V letošním roce nás čeká „oslava“ 
100. výročí Slováckých hodů s prá-
vem, ale to až v říjnu.

V  rámci Babického kulturního 
léta se uskuteční rozmanité akce, na 
které vás už teď srdečně zvu, určitě 
si každý vybere a já se těším, že se na 
nich potkáme. Vždyť v dnešní uspě-
chané době není nad to se osobně 
setkat, posedět a povykládat si.

Příjemné jarní období a  hlavně 
buďte zdraví!

Martina Horňáková, 
starostka obce
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Usnesení č. 13/2024
z jednání zastupitelstva obce Babice ze dne 10. 12. 2024 

PÁLENÍ ROSTLINNÉHO ODPADU – suchý rostlinný 
materiál lze pálit pouze ve středu od 13 do 19hod. 
a to jen za příznivého počasí a tak, aby kouřem ne-
byli obtěžováni sousedé. Je v zájmu nás všech, aby 
v obci byly dobré sousedské vztahy.

ÚŘEDNÍ ADRESA - upozorňujeme všechny obča-

ny, kteří mají jako bydliště nahlášenou úřední 

adresu t. j. Babice č. p. 508, že všechny jim zasíla-

né písemnosti se vrací zpět odesílateli. 

Abyste o své písemnosti nepřicházeli, je potřeba 

si na poště nahlásit doručovací adresu.

PRONÁJEM SMUTEČNÍ SÍNĚ 
Upozorňujeme pozůstalé, že pokud chtějí pro obřad 
využít prostory smuteční síně, je nutné si domluvit 
nájem prostor předem. 
Není možné domlouvat užití prostor bez souhlasu 
vlastníka a  může se i  stát, že v  uvedenou dobu se 
koná již jiný obřad.

UZÁVĚRKA ZPRAVODAJE

Uzávěrka jarního čísla zpravodaje je 13. 6. 2025. 
Příspěvky posílejte na knihovna@babice.eu 

Informace pro občany

Svoz domovního odpadu 
Poplatek za svoz odpadu: 720Kč/osoba/rok, děti 

do 3 let a osoby nad 70 let: 360kč/osoba/rok.

Poplatek je splatný k 30. 4. Lze jej uhradit inkasem, 
v  hotovosti v  pokladně OÚ nebo bankovním pře-
vodem. 
Údaje k platbě: číslo účtu: 123-2466730207/0100, 

variabil. symbol: 1345, spec. symbol: číslo domu

Do poznámky napište, za které osoby je popla-

tek hrazen.

V poplatku za svoz je započten i nájem popelnice 
(ta je majetkem svozové fi rmy). Pokud dojde k po-
škození popelnice, je potřeba zavolat na obecní 

úřad tel.: 572 585 061 nebo přímo na svozovou fi r-
mu (OTR Uh. Hradiště, tel. p. Vašková: 724 585 521) 
a zajistit si tak popelnici novou. Rodina do 4 osob 
má nárok na popelnici o objemu 120 litrů.

Poplatek ze psa

Poplatek činí 120Kč/rok. Psa je potřeba řádně při-
hlásit a v případě úmrtí odhlásit. 
Poplatek je splatný k 30. 4. Lze jej uhradit v hoto-
vosti v pokladně obecního úřadu nebo bankovním 
převodem.
Údaje k platbě: čís. účtu: 123-2466730207/0100, 

variabil. symbol: 1341, spec. symbol: číslo domu

Usnesení č. 1/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje pracovní 
předsednictvo M. Horňáková, F. Kunc a P. Lukášová, 
program jednání, vedení diskuze ke každému bodu 
programu zvlášť, návrhovou komisi P. Válkovou 
a ověřovatele zápisu R. Mikošku a M. Úředníčkovou.
 
Usnesení č. 2/13/2024

Zastupitelstvo obce, na základě doposud zná-
mých informací pro průběhu plnění smlouvy o dílo 
č. 20241007 ze dne 19.1.2024 ("SoD - Babice – ZTV 
Třeskovice"), vyjadřuje nesouhlas s  uzavřením do-
datku č. 2 ke SoD - Babice – ZTV Třeskovice, kterým 
došlo k neodůvodněnému prodloužení termínu do-
končení díla o jeden měsíc a tím i možné újmě obce 

v podobě nemožnosti uplatnit nárok na smluvní po-
kutu dle čl. X odst. 1 SoD - Babice – ZTV Třeskovice. 
Usnesení č. 2/13/2024 nebylo schváleno.

Usnesení č. 3/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice bere na vědomí vzdá-
ní se práva na uzavření kupní smlouvy ze strany 
XXX a z tohoto důvodu zastupitelstvo obce Babice 
zrušuje usnesení č. 14/12/2024, č. 15/12/2024, 
č. 4/12/2024 a č. 5/12/2024 z jednání zastupitelstva 
obce Babice ze dne 23. 9. 2024.

Usnesení č. 4/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/331 o výměře 748 m2 v k. ú. Babice 
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u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, oba by-
tem XXX za cenu 3 228 Kč/m2.

Usnesení č. 5/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/331 o  výměře 
748 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
3 228 Kč/m2 s XXX oba bytem XXX.

Usnesení č. 6/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/329 o výměře 595 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 3 005 Kč/m2.

Usnesení č. 7/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/329 o  výměře 
595 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
3 005 Kč/m2 s XXX.

Usnesení č. 8/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/327 o výměře 717 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 2 828 Kč/m2.

Usnesení č. 9/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/327 o  výměře 
717 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 828 Kč/m2 s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 10/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/325 o výměře 731 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 2 565 Kč/m2.

Usnesení č. 11/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/325 o  výměře 
731 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 565 Kč/m2 s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 12/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/344 o výměře 637 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 2 668 Kč/m2.

Usnesení č. 13/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/344 o  výměře 
637 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 668 Kč/m2 s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 14/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/342 o výměře 572 m2 v k. ú. Babice 
u Uherského Hradiště do vlastnictví XXX oba bytem 
XXX za cenu 2 650 Kč/m2.

Usnesení č. 15/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/342 o  výměře 
572 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 650 Kč/m2 s XXX,,oba bytem XXX.

Usnesení č. 16/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/338 o výměře 757 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX a s XXX, bytem XXX za cenu 2 656 Kč/m2.

Usnesení č. 17/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlouvu 
na prodej pozemku p. č. 1390/338 o  výměře 757 m2 
v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 2 656 Kč/m2 

s XXX, bytem XXX a s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 18/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/337 o výměře 747 m2 v k. ú. Babice 
u Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem XXX 
za cenu 2 666 Kč/m2.

Usnesení č. 19/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/337 o  výměře 
747 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 666 Kč/m2 s XXX bytem XXX.

Usnesení č. 20/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/336 o výměře 746 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX a s XXX, bytem XXX za cenu 2 588 Kč/m2. 

Usnesení č. 21/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní 
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smlouvu na prodej pozemku p. č. 1390/336 o vý-
měře 746 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště 
za cenu 2 588 Kč/m2 s XXX, bytem XXX a XXX, by-
tem XXX.

Usnesení č. 22/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/335 o výměře 744 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 2 700 Kč/m2.

Usnesení č. 23/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/335 o  výměře 
744 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 700 Kč/m2 s XXX, bytem XXX. 

Usnesení č. 24/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 763/3 o  výměře 351 m2 a  pozemku 
p. č. 761/3 o  výměře 337 m2, oba v  k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX bytem 
XXX za cenu 3 109 Kč/m2.

Usnesení č. 25/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 763/3 o výměře 351 m2 
a pozemku p. č. 761/3 o výměře 337 m2, oba v k. ú. 
Babice u Uherského Hradiště za cenu 3 109 Kč/m2 
s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 26/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 763/5 o  výměře 346 m2 a  pozemku 
p. č. 761/5 o  výměře 343 m2, oba v  k. ů. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 3 262 Kč/m2.

Usnesení č. 27/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 763/5 o výměře 346 m2 
a pozemku p. č. 761/5 o výměře 343 m2, oba v k. ú. 
Babice u Uherského Hradiště za cenu 3 262 Kč/m2 
s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 28/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 759/5 o výměře 668 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX za cenu 2 343 Kč/m2.

Usnesení č. 29/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlouvu 
na prodej pozemku p. č. 759/5 o výměře 668 m2 v k. ú. 
Babice u  Uherského Hradiště za cenu 2  343 Kč/m2 

s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 30/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje převod po-
zemku p. č. 1390/333 o výměře 822 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, bytem 
XXX bezúplatně.

Usnesení č. 31/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlouvu 
na převod pozemku p. č. 1390/333 o výměře 822 m2 
v k. ú. Babice u Uherského Hradiště s XXX, bytem XXX.

Usnesení č. 32/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 1390/339 o výměře 772 m2 v k. ú. Babice 
u  Uherského Hradiště do vlastnictví XXX, oba by-
tem XXX za cenu 2 200 Kč/m2.

Usnesení č. 33/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na prodej pozemku p. č. 1390/339 o  výměře 
772 m2 v k. ú. Babice u Uherského Hradiště za cenu 
2 200 Kč/m2 s XXX, oba bytem XXX.

Usnesení č. 34/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Pravidla pro 
přiznání zápůjčky.

Usnesení č. 35/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Rozpočtové 
opatření č. 4/2024.

Usnesení č. 36/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje na základě 
§ 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., v plat-
ném znění, rozpočet na rok 2025 jako přebytko-
vý, příjmy ve výši 70 014 524,50 Kč, výdaje ve výši 
60 734 524,50 Kč, fi nancování ve výši -9 280 000 Kč. 
Jako závazné ukazatele rozpočtu stanovuje u  pří-
jmů a u výdajů paragrafy rozpočtové skladby. 

Usnesení č. 37/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Střednědobý 
výhled rozpočtu Mateřské školy Babice na roky 
2026 – 2027.
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Usnesení č. 14/2025
z jednání zastupitelstva 
obce Babice ze dne 5. 3. 2025

Usnesení č. 1/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje pracov-
ní předsednictvo M. Horňáková, P. Lukášová 
a P. Kraváčková, program jednání, vedení diskuze ke 
každému bodu programu zvlášť, návrhovou komi-
si P. Kraváčkovou a ověřovatele zápisu R. Maňáska 
a J. Vranku.
 
Usnesení č. 2/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje koupi 
nemovitosti č. p. 635 stojící na pozemku p. č. 216/1 
o výměře 129m2 a pozemku p. č. 216/2 o výměře 
512m2 vše v k. ú. Babice u Uherského Hradiště do 
vlastnictví obce Babice za cenu 5 500 000 Kč.

Usnesení č. 3/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje předurčenost 
JSDH obce Babice k  zásahům k  dopravním neho-
dám.

Usnesení č. 4/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje bezúplatný 
převod hasičského auta CAS 24 MAN ve vlastnictví 
obce Babice do vlastnictví jednotky SDH, kterou 
určí HZS ZK v  případě bezúplatného převodu ha-
sičské cisterny Tatra od HZS ZK do vlastnictví obce 
Babice.

Usnesení č. 5/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje bezúplatný 
převod pozemku p. č. 377/1 o výměře 
1281 m2, druh ostatní plocha, pozemku p. č. 377/2 
o výměře 218m2, druh pozemku zastavěná plocha 
a nádvoří, včetně nemovitosti č. p. 470 a pozemku 
p. č. 378/22 o výměře 167m2, druh pozemku zasta-
věná plocha a nádvoří, včetně nemovitosti č. p. 47, 
vše v k. ú. Babice 
u Uherského Hradiště, zapsané na LV 1080 ve vlast-
nictví Základní organizace Českého zahrádkářské-
ho svazu Babice do vlastnictví obce Babice.

Usnesení č. 38/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Střednědobý 
výhled rozpočtu Základní školy Babice na roky 2026 
– 2027.

Usnesení č. 39/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Obecně zá-
vaznou vyhlášku obce Babice č. 1/2024 o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodář-
ství účinnou od 1. 1. 2025.

Usnesení č. 40/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Obecně zá-
vaznou vyhlášku obce Babice č. 2/2024 o místním 
poplatku ze psů účinnou od 1. 1. 2025.

Usnesení č. 41/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Dodatek 
č. 2 k  Veřejnoprávní smlouvě o  poskytnutí inves-
tiční dotace z rozpočtu obce Babice číslo: 10/2024 
uzavřené dne 26. 4. 2024 se Základní organizací 
Českého zahrádkářského svazu Babice. 

Usnesení č. 42/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Dodatek č. 1 
k Veřejnoprávní smlouvě o  poskytnutí neinvestiční 
dotace z rozpočtu obce Babice číslo: 8/2024 uzavře-
né dne 23. 4. 2024 se Sdružením rodičů a přátel školy 
při ZŠ v Babicích, z. s.

Usnesení č. 43/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Vnitřní před-
pis 2/2024 Zásady pro tvorbu a použití sociálního 
fondu OÚ Babice platné od 1. 1. 2025.

Usnesení č. 44/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice pověřuje kontrolní vý-
bor kontrolou Veřejnoprávních smluv o poskytnutí 
neinvestiční dotace z rozpočtu obce Babice uzavře-
ných se spolky a organizacemi za rok 2024. Termín 
provedení kontroly do 31. 12. 2024.

Usnesení č. 45/13/2024

Zastupitelstvo obce Babice bere na vědomí infor-
mace o činnosti rady obce.

Usnesení č. 46/13/2024

Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace 
v bodě 17.
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Usnesení č. 6/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Darovací 
smlouvu a smlouvu o zřízení služebnosti se Základní 
organizací Českého zahrádkářského svazu Babice.

Usnesení č. 7/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu o zá-
půjčce s xxxxxx, bytem xxxx a xxxx, bytem xxxxx.

Usnesení č. 8/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu 
o zápůjčce s xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx.

Usnesení č. 9/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu 
o zápůjčce s xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx.

Usnesení č. 10/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu 
o zápůjčce se xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx.

Usnesení č. 11/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu 
o zápůjčce s xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx.

Usnesení č. 12/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Smlouvu 
o zápůjčce s  xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx.

Usnesení č. 13/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice revokuje usnesení 
č. 5/14/2021, 6/14/2021 a 7/14/2021 z  jednání za-
stupitelstva obce Babice ze dne 19. 5. 2021.

Usnesení č. 14/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje nákup po-
dílů pozemků p. č. 656/2, p. č. 656/3, p. č. 656/4, 
p. č. 656/5, p. č. 657/1, p. č. 660/2 a p. č. 660/3 v are-
álu ČOV Babice, vše v  k. ú. Babice u  Uherského 
Hradiště za cenu 350 Kč/m2.

Usnesení č. 15/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Kupní smlou-
vu na koupi části (id. 1/8) pozemků p. č. 656/2, 
p. č. 656/3, p. č. 656/4, p. č. 656/5, p. č. 657/1, p. č. 
660/2, p. č. 660/3, vše v  k. ú. Babice u  Uherského 
Hradiště za cenu 350 Kč/m2 se xxxx, bytem xxxxxxx.

Usnesení č. 16/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje přijetí daru – 

spoluvlastnický podíl 2/240 pozemků p. č. 617/1, 
p. č. 1305/5, p. č. 1331/10, p. č. 1331/12, p. č. 615/10, 
p. č. 413/1, všechny v  k. ú. Babice u  Uherského 
Hradiště do vlastnictví obce Babice.

Usnesení č. 17/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej po-
zemku p. č. 117/1 o  výměře 5m2, druh pozemku 
zastavěná plocha a nádvoří a část pozemku p. č. 15 
o  výměře cca 2m2, druh pozemku ostatní plocha, 
oba v  k. ú. Babice u  Uherského Hradiště za cenu 
310 Kč/m2 xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx. 

Usnesení č. 18/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej čás-
ti pozemku p. č. 1142/3 o výměře cca 40m2, druh 
pozemku ostatní plocha v k. ú. Babice u Uherského 
Hradiště za cenu 310Kč/m2 xxxx, bytem xxxxxx. 

Usnesení č. 19/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej a ná-
sledné uzavření kupní smlouvy na část pozemku 
p. č. 688/2 o výměře 22m2, druh pozemku zahrada 
v k. ú. Babice u Uherského Hradiště do podílového 
spoluvlastnictví xxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx – po-
díl o velikosti id. 1/6, xxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx 
– podíl o  velikosti id. 1/12, xxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx– podíl o  velikosti id. 1/6, xxxxxxxxxx, 
bytem xxxxxxxxxx– podíl o  velikosti id. 1/12, 
xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx – podíl o  velikosti 
id. 1/6, xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx– podíl o veli-
kosti id. 1/6, xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx – podíl 
o velikosti id. 1/6, za cenu 310 Kč/m2.

Usnesení č. 20/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej 
a  následné uzavření kupní smlouvy na pozemk 
p. č. 688/3 o výměře 106m2, druh pozemku zasta-
věná plocha a nádvoří v k. ú. Babice u Uherského 
Hradiště do podílového spoluvlastnictví xxxxxxxxxx, 
bytem xxxxxxxxxx – podíl o velikosti id. 440/5299, 
manželům xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx – po-
díl o  velikosti id. 887/5299, xxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx – podíl o  velikosti id. 440/5299, man-
želům xxxxxxxxxx bytem xxxxxxxxxx – podíl o ve-
likosti id. 880/5299, xxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx 
– podíl o velikosti id. 901/5299, xxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx -  podíl o  velikosti id. 880/5299, man-
želům xxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxx – podíl o veli-
kosti id. 871/5299, za cenu 600 Kč/m2.
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Usnesení č. 21/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje prodej částí 
pozemků p. č. 1390/289 o výměře cca 
140m2, druh pozemku orná půda, p. č. 1390/86 
o  výměře cca 30m2, druh pozemku orná půda, 
p. č. 1390/91 o výměře cca 35m2, druh pozemku orná 
půda, všechny v k. ú. Babice u Uherského Hradiště 
za cenu 700Kč/m2 do vlastnictví xxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx. 

Usnesení č. 22/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje koupi podílu 
id. 1/6 pozemku p. č. 1392/4, druh pozemku ostatní 
plocha v k. ú. Babice u Uherského Hradiště do vlast-
nictví obce Babice za cenu 310Kč/m2.

Usnesení č. 23/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice schvaluje Rozpočtové 
opatření č. 1/2025.

Usnesení č. 24/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice bere na vědomí infor-
mace o činnosti rady obce.

Usnesení č. 25/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice bere na vědomí zprávu 
kontrolního výboru z provedené kontroly.

Usnesení č. 26/14/2025

Zastupitelstvo obce Babice bere na vědomí infor-
mace v bodě 17.

Rozpočet 2025
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SPOLKY – DOTACE

Obec každoročně fi nančně podporuje činnost spolků a organizací působících v naší obci. Letos celková 
částka dosáhne 1 087 500 Kč.

MS Cerony, z. s.           30 000Kč
Moravský rybářský svaz, p. s. Uh. Hradiště, místní skupina Babice    43 000Kč
Folklorní soubor Kalina, z. s.          65 000Kč
Českomoravský svaz chovatelů poštovních holubů, z. s., ZO CHPH Babice   12 000Kč
Český svaz včelařů, z. s., základní organizace Traplice      30 000Kč
Tělocvičná jednota Sokol Babice         44 500Kč
Snails Kunovice, z. s.             5 000Kč
Sdružení rodičů a přátel školy při ZŠ v Babicích, z. s.    120 000Kč
Fotbalový klub FC Babice, z. s.       250 000Kč
Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Babice   250 000Kč
Sbor dobrovolných hasičů Babice       100 000Kč
Klub důchodců           40 000Kč
Klub maminek           40 000Kč
Dětský folklorní soubor Kalinka         10 000Kč
Pěvecký sbor Kalinka           48 000Kč

Mimo tyto uvedené částky bude obec ještě fi nanč-
ně přispívat FS Kalina na dopravu na Mezinárodní 
folklorní festival v  Chorvatsku (cca 80  000 Kč), 
kde bude naši obec reprezentovat a FC Babice na 
opravu závlahového systému fotbalového hřiště 
75 000 Kč.

Věřím, že poskytnuté fi nanční prostředky budou 
smysluplně a efektivně využity. Přeji všem spolkům, 
ať se jim práce daří a dělá jen samou radost a potě-
šení. Moc si této činnosti vážím a děkuji za ni, zvláště, 
je – li vykonávaná ve volném čase a zcela nezištně.

Martina Horňáková, starostka obce



Babický zpravodajý p jstrana 12 Jaro 2025



strana 13Babický zpravodajJaro 2025



Babický zpravodajý p jstrana 14 Jaro 2025

Co jsme v roce 2024 udělali pro životní prostředí?
Díky obyvatelům se naše 

Obec Babice může za  rok 2024 
pochlubit výsledky sběru vy-
sloužilého elektrozařízení pře-
daného ke zpětnému odběru 
společnosti Elektrowin o  celko-
vé hmotnosti 5,38 t. Každý oby-
vatel tak odevzdal průměrně 
2,91 kg spotřebičů. Ušetřili jsme 
tak spotřebu elektřiny a  sníži-
li produkci skleníkových ply-
nů. Nespotřebovali jsme 
ropu, železnou rudu, měď 
a hliník, které jsou potřeb-
né pro průmyslovou výro-
bu. Nahradili jsme je prá-
vě recyklací odevzdaných 
spotřebičů. 

Konkrétní přínos oby-
vatel vyčísluje Osvědčení 
o podílu na zlepšení život-
ního prostředí, které na 
základě dosažených vý-
sledků vystavil kolektivní 
systém pro sběr a recykla-
ci vysloužilých spotřebičů 
Elektrowin.

Vyplývá z  něj, že díky 
našim odpovědným oby-
vatelům došlo za rok 2024 
k  úspoře produkce CO2 
o  55,37 tun. Tipnete si, 
kolik smrků pohltí stejné 
množství CO2? 22 ks!

Také nebylo nutné vytě-
žit a spotřebovat 3 151,18 
litrů ropy. Představte si, že 
z  tohoto množství se po-
kryje spotřeba pohonných 
hmot auta např. na cestu 
z Prahy do Brna po dálnici 
D1 a to 118 krát.

Došlo také k  úspoře 
32  438,86 kWh energie. 
Asi stejné množství, jako 
kdybychom spustili cyklus 
myčky nádobí 32439 krát.

Z  odevzdaného množství 
spotřebičů se podařilo vrátit do 
výroby 3 101,24 kg železa. Tako-
vé množství recyklovaného že-
leza je možné použít pro výrobu 
128 ks nových praček, aniž by 
bylo nutné těžit železnou rudu.

Recyklací vysbíraných spotře-
bičů se také podařilo získat 108,18 
kg mědi, což stačí pro ražbu 19232 
1€ mincí, nebo 131,68 kg hliníku, 

který by stačil na výrobu 8779 ple-
chovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení 
obsahuje nejen dále využitelné 
materiály, ale také škodlivé látky. 
Odhozením do popelnice se elek-
trozařízení nedostanou k recykla-
ci, ale skončí nevyužité na skládce. 
Odevzdávejte spotřebiče na sběr-
ný dvůr, nebo poslednímu prodej-
ci při zakoupení nového!
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INVESTIČNÍ AKCE
OPRAVA STŘECHY ZÁKLADNÍ ŠKOLY – v součas-
né době začala oprava střechy základní školy – vý-
měna střešní krytiny, izolace, výměna střešních 
oken a vikýřů. Proběhlo výběrové řízení. Cena dle 
projektové dokumentace je 11  787  328 Kč včet-
ně DPH. Nabídku podaly tři fi rmy: Gretes s.r.o. 
Kudlovice – 9 801 000 Kč, H&B delta, s.r.o. Vsetín – 
11 467 170 Kč, STAMOS Uherské Hradiště, spol. s r.o. 
10 267 358,15 Kč. Uvedené ceny jsou včetně DPH. 
Jako nejvýhodnější byla vybraná nabídka fi rmy 
Gretes. Po dokončení opravy střechy bude násled-
ně na střechu nainstalovaná fotovoltaika.

REKONSTRUKCE MÍSTNÍ KOMUNIKACE A VEŘEJ-

NÉHO OSVĚTLENÍ ZÁHUMENÍ – v  rámci této in-
vestiční akce se připravuje rekonstrukce místní ko-
munikace, chodníků a veřejného osvětlení od poš-
ty po Krájanku. Projektovou dokumentaci na ko-
munikaci a chodníky zhotovila fi rma Disroad s.r.o. 
Zlín, na veřejné osvětlení fi rma M Plus elektro s.r.o. 
Boršice. V současné době je projektová dokumen-
tace na stavebním úřadě, probíhá stavební řízení.

SOCIÁLNÍ ZÁZEMÍ U MULTIFUNKČNÍHO HŘIŠTĚ 
– z důvodu potřeby sociálního zázemí pro sportov-
ce – šatny, sprchy, WC bude vybudováno sociální 

zázemí umístěné v prostoru mezi tenisovými kurty 
a novým multifunkčním hřištěm. Je hotová projek-
tová dokumentace pro stavební povolení, kterou 
zpracoval Ing. David Zapletal.

VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ – snížení energetické nároč-
nosti a světelného znečištění – jedná se o projekt 
výměny svítidel veřejného osvětlení v obci, na kte-
rou jsme podali žádost o dotaci na MPO. Původní 
spotřeba 83,85 MW/h s  novými svítidly vychází 
20,66 MW/h a úspora činí 75%. Proběhlo výběrové 
řízení na dodavatele. Cenovou nabídku podaly tři 
fi rmy: Jan Čevela Salaš, STEGG s.r.o. Praha a ELEK-
TRO-LUMEN, s.r.o. Hranice. Hodnocena byla cena 
bez DPH a celková roční spotřeba el. energie.
Cena:
Jan Čevela         2 587 495,10 Kč
STEGG s. r. o.        2 526 079,40 Kč 
ELEKTRO-LUMEN s. r. o.       2 427 396,67 Kč 
Spotřeba:
Jan Čevela         26 167,14 kWh/rok
STEGG s. r. o.        21 367,84 kWh/rok
ELEKTRO-LUMEN s. r. o. 26 176,64 kWh/rok

V současné době probíhá technické posouzení po-
daných nabídek.

OPRAVA KOMUNIKACE I/55, KOMUNIKACE KE 

HŘBITOVU A KOMUNIKACE NA SUŠICKU – opra-
vy uvedených komunikací provedla ve dnech 6. 3. – 
21. 3. 2025 společnost EUROVIA CZ a.s., investorem 
bylo Ředitelství silnic a  dálnic s.p. Na komunikaci 
I/55 proběhla oprava úseku od kruhového objezdu 
k přechodu pro chodce včetně ostrůvku. Dále byla 
opravená komunikace ke hřbitovu a  komunikace 
na Sušicku  včetně „Struhy“.
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Společenská kronika
Narození 2024 

Vojtěch Kraváček 
Štěpán Šuráň 
Jiří Ryška 
Jan Šafařík 
Albert Kracík 
Mikuláš Machálek 
Tomáš Veselý 
Amálie Chovancová 
Markéta Machučová 
Dominik Hamada 
Teodor Babáček 

Jubilanti 2025

95 let 

Čevelová Marie

90 let

Čevelová Jarmila
Kurtanská Marie
Grebeňová Antonie
Válková Josefa
Šuráňová Božena

Nejstarší  občankou  obce je paní Čevelová Marie,  které se letos 
dožívá 95 let. 
Paní Kolísková Františka se dožívá 93 let. 
Paní Mimránková Julie, Mitáčková Marie a Malachová Vlastimila se 
dožívají 92 let.  
Paní Krejčiříková Marie se dožívá 91 let. 
Všem jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí 
a osobní pohody.
Celkový počet obyvatel k 1. 1. 2025 byl 1 896. Z toho 148 cizinců 
a 1748 občanů ČR.  Průměrný věk v obci je 42,73 roku.

85 let

Pavlíková Věra
Němcová Františka
Číhalová Milada
Býčková Božena
Psotka Vojtěch
Kolář Alois
Přikrylová Zdenka
Býček Květoslav
Křivánková Marie

Spoluobčané, se kterými 

jsme se museli v roce 2024 

rozloučit:

Balcárek Rostislav
Bubík Václav
Caudr František
Čevelová Anna
Doležalová Hana
Dostálek Josef
Dřinka Antonín
Dvořák Josef
Forró Alfred
Fridrich Vladimír
Křivánek Vojtěch
Mačková Jiřina
Macháček Jaroslav
Machuča Josef
Machučová Alena
Obdržálková Ludmila
Ottová Hana
Pokorný Zdeněk
Retlová Marie
Tománek Antonín
Váverková Marie
Viceníková Jarmila

80 let

Janíková Antonie
Čevela Josef
Gablas Bohumil
Ratajská Miroslava
Slavík Miroslav
Bureš Zdeněk
Kopečková Ludmila
Vranka Josef
Zápařková Jana
Stanislavová Věra
Chmelíčková Marie
Daňková Marie
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Vítání občánků
V sobotu 5. dubna proběhlo v obřadní síni obecního úřadu vítání občánků. Slavnostně uvítáni do živo-

ta byli: Tomáš Veselý, Amálie Chovancová, Markéta Machučová a Dominik Hamada.

15. – 30. ledna  Velká burza knih

KNIHOVNA

Vždy začátkem roku pořádá knihovna v sále kul-
turního domu velkou burzu knih. Na ní nabízí nejen 
vyřazené knihy z knihovny, ale i knihy, které přinesou 
lidé z vlastních nebo zděděných knihoven. Zájem byl 
velký, neboť v nabídce byla pestrá směs knih nověj-
ších i starších, celkem kolem 800 titulů. K mání byly 
zdarma také starší ročníky časopisů. Kdo burzu nesti-
hl, může využít stálou burzu knih v průchozím korido-
ru u knihovny. 
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24. – 27. února  
Prázdniny 
v knihovně

28. - 29. března  Noc s Andersenem

O jarních prázdninách ne-
bývá naše knihovna zavřena, 
ba naopak! Pro děti je tu vždy 
připraveno tvoření či hry, 
a samozřejmě mnoho časopi-
sů a knih.

Letos se naše knihovna opět zapojila do celo-
státní akce na podporu čtenářství u dětí. Od koná-
ní první Noci uplynulo letos již 25 let, za tu dobu se 
z Knihovny Bedřicha Beneše Buchlovana, kde vznik-
la, stačila rozšířit nejen po celé naší zemi, ale i po ce-
lém světě. Má za cíl rozvíjet čtenářství u dětí, ukázat 
jim, že knihovna není nudné, ale zajímavé místo, kde 
se dějí věci někdy až kouzelné. Také se snaží obnovit 
tradici čtení dětem před spaním. 

Noc v babické knihovně byla detektivní - hledali 
jsme psa Jonatána ze známé knížky o Machovi a Še-
bestové, kterou ilustroval letošní „oslavenec“ Adolf 
Born. Malí detektivové dostali své průkazky a začali 
pátrat podle indicií kouzelného sluchátka. Detektivní 
pátrání je zavedlo do několika dalších knih a po spl-
nění různých úkolů děti Jonatána opravdu našly! Pak 
bylo na programu vyrábění polštářků s pejskem, zpí-
valo se a četlo. Ráno pak čekalo všechny účastníky 
udílení medailí a diplomů.
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Bookstart – s knížkou do života

Tréninky paměti

O této akci jsem již psala loni, kdy se naše knihov-
na do projektu zapojila. Letos jsme navíc zavedli pře-
dávání sad knih a dalších edukačních materiálů pro 
věk 0-3 roky při vítání občánků. Ti rodiče, kterým se 
sada bude líbit, a budou mít zájem, mohou v knihov-

Tréninky budou pokračovat i  letos, čas zůstává 
stejný – 1. středa (nebo úterý) v měsíci od 9:00 do 
10:30 hodin v  prostoru knihovny. Zájemcům stačí 
vzít si s sebou brýle na čtení a chuť se pobavit a tře-

ně získat další informace a zapůjčit si knihy vhodné 
pro nejmenší děti. Mají také pozvánku do Klubu ma-
minek, který se v knihovně schází každý pátek dopo-
ledne. V rámci projektu je možné v knihovně získat 
i sadu pro věk 3-6 let.

ba se i něco nového dozvědět. Dveře jsou otevřeny 
všem, nejen seniorům!

Krásné jarní dny přeje čtenářům 
knihovnice Ivana Bičanová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

ŠKOLNÍ PARLAMENT
Začátkem školního roku začal na naší škole fungo-

vat školní parlament. Je to skupina dobrovolně zvole-
ných žáků z 5. – 9. ročníku. Zvoleni jsou vždy dva žáci 
– chlapec a dívka. Vedení se ujaly paní učitelky Ing. 
Michaela Šimoníková a Mgr. Eva Vaculíková.

Členové školního parlamentu zjišťují od spolužá-
ků i učitelů informace o tom, na čem je třeba ve škole 
pracovat, co je třeba zlepšit, co naopak funguje. Jsou 
takovou „spojkou“ mezi žáky a  učiteli. Pravidelně se 
podílí na akcích školy, vlastní akce také parlament po-
řádá. 

Letos jsme stihli přidat ruku k dílu na školním dý-
ňování, adventních dílničkách a  projektu „Šesťákem 
na nečisto“. Začali jsme ale pracovat i  na vlastních 
akcích a uskutečnili jsme – Haloweenský den, Valen-
týnský den, nezapomněli jsme ani na zaměstnankyně 
8. března na MDŽ a od ledna, vždy první středu v mě-
síci, pořádáme tzv. „Hlášení školního parlamentu“. Při 
hlášení školním rozhlasem zástupci parlamentu infor-
mují o aktuálním dění ve světě, v obci, ve škole a o ak-
cích proběhlých či budoucích.

V blízké době nás čeká ještě pár hezkých akcí. Chys-
táme se prohloubit spolupráci s Mateřskou školkou. 
Zástupci tříd prvního stupně a školního parlamentu 
vyrazí do budovy školky, kde budou dětem předčítat 

před spaním. Chystáme se také na „Peříčkový den“. 
Staneme se tak součástí velikonoční kampaně pro-
jektu „Pomozte dětem“, která vyvrcholí benefi ční po-
řadem v České televizi na Velikonoční pondělí. Už se 
moc těšíme.

Za Školní parlament Mgr. Eva Vaculíková
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Čtenářská soutěž – Přečti zlínský mrakodrap

Ples SRPŠ 2025

Žáci 4. a 5. třídy se zapojili do soutěže ve čtení, kte-
rá probíhá dlouhodobě v termínu 1. 1. – 31. 5. 2025. 
Soutěž pořádá Masarykova veřejná knihovna Vsetín 
a  Klub dětských knihoven Zlínského kraje. Výsledky 
budou vyhlášeny v červnu 2025. Žáci každé třídy pra-
cují společně jako tým. Každý žák přispívá přečtenými 
stránkami. Každá přečtená stránka odpovídá 1 mm 
výšky zlínského mrakodrapu. Cílem je společně pře-
číst 77500 stránek.

Žáci si mohou vybírat knihy dle doporučení učite-
lů nebo knihovnic, ale musí odpovídat jejich věkové 
kategorii. Třída, které se podaří přečíst nejvíce stran, 
či třída, která se nejvíce přiblíží výšce budovy 21, se 
může těšit na odměnu.

Největší odměnou pro všechny (učitele, žáky i ro-
diče) bude posun v  úrovni, rychlosti a  porozumění 
textu. Proto Vás, rodiče prosím, pohlaďte své čtenáře 
a dodejte jim motivaci k dalšímu zlepšení a úspěchu.

Mgr. Iveta Miklová

V sobotu 15. února se v kulturním domě v Babi-
cích konal tradiční Ples SRPŠ, který se nesl ve zna-
mení radosti, tance a krásných okamžiků. Celý večer 
zahájili žáci svým proslovem, ve kterém poděkovali 
svým učitelům za jejich podporu a vedení. Následo-
valo taneční vystoupení žáků 9. třídy, které bylo letos 
obzvlášť netradiční – žáci tančili v trojicích, kdy jeden 
chlapec vedl dvě dívky. Tuto originální choreografi i 
nacvičil pan Oliver Fusek a sklidila velký potlesk pu-
blika.

Po představení následoval oblíbený tanec s  ro-
diči. Ve 20:30hod. se na scénu vrátily žákyně 9. třídy 
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KARNEVAL VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
V úterý 18. února proběhl v tělocvičně školy kar-

neval školní družiny. Letošním tématem byl Mach 
a Šebestová. Spolu s nimi soutěžili i jejich spolužáci, 
psí kamarád Jonatán a další postavy. Všichni za svoje 
snažení získali malou odměnu. Děkujeme rodičům 
za přípravu kostýmů. 

Vychovatelky ze ŠD

s dalším tanečním číslem, které nacvičily na písničku 
Willow od Jasmine Thompson.

Vyvrcholením večera bylo slavnostní šerpová-
ní žáků na absolventy školy. Tento okamžik byl plný 
emocí a dojetí, a pro všechny žáky 9. třídy měl zvláštní 
význam.

O hudební doprovod se po celý večer starala skupi-
na Hallo Band, která zajistila skvělou atmosféru k tanci 

i poslechu. Nechyběla ani bohatá tombola, ve které 
si hosté mohli odnést hodnotné ceny, a občerstvení, 
o které se postaralo SRPŠ.

Celkově se ples nesl v duchu radosti a dobré ná-
lady. Přestože na některých žácích byla znát tréma, 
všichni ze sebe vydali maximum a zahájili ples s vel-
kou grácií.  Už nyní se těšíme na příští ročník!

Mgr. Miroslav Sečen
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Matematická soutěž – Pangea – 4. třída

Halový turnaj v kopané

Příběhy našich sousedů

Žáci 4. třídy si vyzkoušeli matematickou soutěž 
na počítačích. Jedná se o matematickou soutěž Pan-
gea – www.pangeasoutez.cz, pro žáky základních 
škol a víceletých gymnázií, které baví počítání. Sou-
těž probíhá již 12. rokem a obsahuje zajímavé úlo-
hy nejen ze společenskovědních a přírodovědných 
oborů. Pro ročník 2024/2025 bylo zvoleno témata 
Knihy a Stroje, přístroje, motory. Žáci zaznamenávali 
odpovědi online na školních počítačích. Předpokla-
dem pro úspěšné řešení je nutnost umět velmi dob-
ře číst s porozuměním, jelikož úkoly mají náročnější 
texty. Nejlépe si ze 4. třídy vedla Nina Petruňo. 

Mgr. Iveta Miklová

Poslední den před jarními prázd-
ninami naši chlapci zavítali do Sta-
rého Města, kde se konal Halový 
turnaj v kopané. Turnaje se účastni-
ly týmy z širokého okolí a atmosféra 
byla napjatá. Náš tým odehrál čtyři 
zápasy, ve kterých se snažil držet 
krok se silnými soupeři, i  přesto 
jsme nakonec obsadili osmé místo. 
Turnaj nám přinesl mnoho cenných 
zkušeností a dodal motivaci do dal-
ších sportovních výzev.

Mgr. Miroslav Sečen

Příběhy našich sousedů je vzdělávací projekt nezis-
kové organizace Post Bellum pro žáky osmých a de-
vátých tříd základních škol a tercií a kvart víceletých 
gymnázií. Mají za úkol vyzpovídat pamětníka, natočit 
jeho vzpomínky, digitalizovat fotografi e a  nakonec 
vytvořit audio- či videodokument. Součástí práce je 
také sepsání životopisu pamětníka. Při závěrečném 
slavnostním prezentování výsledků několikaměsíční 
práce musí žáci svůj počin představit všem divákům, 
pozvaným hostům, zástupcům pořádající organizace 
i samotným pamětníkům a jejich rodinným příslušní-
kům. Naše škola se do tohoto projektu zapojila letos 
poprvé.

K  nejstěžejnějším úkolům celého projektu patří 
výběr vhodného pamětníka. Lidí, kteří sami zažili za-
jímavé události 20. století či vzpomínají na své blízké 
příbuzné, kteří měli pohnutý osud, je poměrně mno-
ho. Ale málokdo je ochoten se o své vzpomínky a zá-
žitky podělit s dnešními mladými lidmi, nechat se při 
tom nahrávat a souhlasit s následnou veřejnou pre-
zentací. Ne všichni lidé také mají dar poutavě vyprá-
vět. Naše žákyně 9. třídy měly obrovské štěstí, že se 
jejich respondentkou stala paní Marie Psotková. Její 
vzpomínky na tatínka Aloise Šohajka byly tak zajíma-
vé a její styl vyprávění tak příjemný, že samotná práce 
s  natočeným materiálem už byla poměrně snadná. 
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Šesťákem nanečisto
Na naší základní škole v Babicích jsme uspořádali 

program pro budoucí šesťáky, který měl za cíl usnad-
nit přechod z okolních škol. Tento den byl plný zába-
vy, nových zážitků a  důležitých informací, které dě-
tem pomohly seznámit se s prostředím školy, poznat 
své budoucí spolužáky a připravit se na to, co je čeká 
v příštím školním roce. Programu se zúčastnili žáci 5. 
třídy naší školy, ale i děti z okolních škol Huštěnovic 
a Kudlovic.

Žáci byli rozděleni do dvou skupin a zažili pestrý 
den plný aktivit. V rámci programu měli hodinu čes-
kého jazyka, kde si nejen rozšířili své znalosti, ale i se 
vzájemně poznali. V informatice si vyzkoušeli progra-
mování robotů, což je velmi bavilo. Získali tak nové 
dovednosti v  oblasti moderní technologie. Tělesná 
výchova byla plná soutěží a her, které děti motivovaly 
k týmové spolupráci a pohybu.

Děvčata se při ní dostala i do Českého rozhlasu Zlín, 
kde mohla pod profesionálním vedením nahrát své 
mluvené vstupy do reportáže a kde si nechala sestří-
hat i  zvukový materiál natočený s  paní Psotkovou. 
Pak už vše směřovalo ke slavnostní prezentaci výsled-
ků práce. Ta se uskutečnila 6. března 2025 v budově 
Otrokovické Besedy, kam dorazilo dalších 11 školních 
týmů a také všichni pamětníci, se kterými týmy natá-
čely. Plný sál hostů oceňoval potleskem a slovy chvály 
jednotlivé týmy. Nás přijeli podpořit i zástupci školy 
(paní ředitelka a pan zástupce), paní starostka, bývalý 
pan starosta a další obyvatelé Babic. Samozřejmě také 
rodiče vystupujících děvčat a především samotná pa-
mětnice paní Marie Psotková, kterou doprovodili její 
rodinní příslušníci.

Děvčatům našeho týmu se i  přes pochopitel-
nou nervozitu podařilo vystoupení na jevišti dobře 
zvládnout. Jejich prezentace, která se zobrazovala na 
plátně za nimi, diváky také zaujala a  pak už byl čas 
na poslech samotné audionahrávky. Ta zůstane na 
webových stránkách společnosti Post Bellum, která 
projekt zaštiťuje, trvale uložena v  obšírné databázi 
všech již zpracovaných příběhů zajímavých lidí, kteří 
nám mají svými vzpomínkami co předat. 

Děkujeme všem, kteří nás podpořili přímo v Otro-
kovické Besedě, i těm, kteří nám pomáhali se samot-
nou prací na projektu. 

Lucka, Nelča, Anežka, Kristýnka, Jolča 
a Mgr. Jitka Škrabalová



Babický zpravodajý p jstrana 24 Jaro 2025

Školní kolo recitační soutěže 
na 1. stupni

Dne 21. března 2025 se v  tělocvičně naší školy 
konalo školní kolo recitační soutěže, která přilákala 
mnoho nadšených účastníků. Soutěž byla rozdělena 
do tří kategorií – nulté, první a druhé. Cílem bylo ne-
jen předvést literární dovednosti, ale také podpořit 
lásku k poezii a recitaci mezi žáky školy.

Nultá kategorie – 1. třída se zaměřila na nejmlad-
ší účastníky soutěže, kteří ukázali, jak dobře zvládají 
básně a říkanky. I přes svůj mladý věk se děti statečně 

Poslední částí programu byla prohlídka školy. Děti 
navštívily školní jídelnu, cvičnou kuchyni, sál, dílny 
a učebny, které budou v budoucnu využívat. Některé 
děti nahlédly i do hodin stávajících žáků, což jim po-
mohlo lépe si představit, jak probíhá výuka. Prohlídku 
vedli žáci školního parlamentu, kteří ji obohatili o in-
formace o školních akcích.

Děkujeme všem pedagogům za přípravu a realiza-
ci této akce a školám z Huštěnovic a Kudlovic za jejich 
účast. Těšíme se na budoucí spolupráci a na to, že brzy 
přivítáme všechny nové žáky v naší škole!

Mgr. Adéla Soukupová

postavily před publikum a předvedly krásné výkony. 
Zvítězila Ella Bernatíková. 

První kategorie byla určena pro žáky 2. a 3. ročníku, 
kteří si připravili básně různých autorů. Někteří recito-
vali známé české klasiky, jiní se rozhodli pro moderní 
autory, což ukázalo jejich široký literární rozhled. Zví-
tězili Petra Maňásková, Jakub Trvaj a Amálie Medvec-
ká.

Druhá kategorie patřila starším žákům 4. a 5. roč-
níku. Jejich výkony byly plné emocí a přednesu, kdy 
se snažili nejen text správně interpretovat, ale také se 
vcítit do role básníka. Zvítězily Nina Dorota Fajtlová, 
Natálie Chybíková a Tereza Řezníčková. 

Porota měla těžký úkol vybrat nejlepší recitátory 
v  každé kategorii. Recitační soutěž byla nejen příle-
žitostí pro děti ukázat své schopnosti, ale i  skvělým 
zážitkem pro všechny přítomné. Věříme, že účastníci 
této soutěže budou i nadále rozvíjet svůj talent a nad-
šení pro literaturu.

Mgr. Marta Gablasová



strana 25Babický zpravodajJaro 2025

Matematický klokan na 2. stupni
Další soutěží, které se žáci ZŠ Babice účastní, je 

mezinárodní soutěž Matematický klokan. Tato soutěž 
probíhá každý rok na základních a středních školách. 
Letos její konání připadlo na 21. březen.  Na 2. stupni 
žáci soutěžili ve dvou kategoriích. A jak žáci dopadli? 
Uvádíme tři nejlepší v každé kategorii.

Školní softbalová liga - 3. turnaj

Zápis do 1. třídy

Kristýna Kočičková a její studijní úspěchy

Dne 26. března se ve Starém Městě Na Rybníčku 
uskutečnil 3. turnaj Softbalové ligy. Přestože jsme 
předvedli zlepšený výkon, nepodařilo se nám proti 
starším soupeřům zvítězit. Děkujeme žákům za repre-
zentaci školy a těšíme se na poslední turnaj, který se 
odehraje na venkovním hřišti.

Mgr. Miroslav Sečen

Dne 8. dubna se naše škola otevřela novým bu-
doucím žákům, kteří přišli k zápisu do 1. třídy. V rámci 
zápisu navštívily děti naši školu již několik dní před 
samotným termínem, aby se na školní prostředí lépe 
připravily. Seznámily se s jednotlivými prostory, s uči-
teli a také si vyzkoušely některé školní pomůcky. Ten-
to krok jim pomohl získat pocit jistoty. 

Samotný zápis nebyl jen o vyplňování formulářů 
a podpisování papírů. Naopak, děti se během něj ak-
tivně zapojily do různých disciplín, které prověřily je-
jich dovednosti potřebné pro nástup do 1. třídy. S růz-
nými didaktickými pomůckami si procvičily zručnost, 
soustředění a pozornost. Děti se rozhodně nenudily, 

Kristýnka Kočičková, dnes už žákyně 9. třídy, za svou 
školní docházku reprezentovala naši školu v  různých 
soutěžích a olympiádách (dějepisné, matematické, češ-
tinářské i  přírodovědné). K  jejím největším úspěchům 
bezesporu patří účasti v krajských kolech olympiád, kde 
kupříkladu získala 9. místo v dějepisné olympiádě a ne-
skutečné 3. místo v Olympiádě v jazyce českém. Nedalo 
mi to, a tak jsem tuto nadanou deváťačku vyzpovídala.

V kategorie Benjamín (pro 6. a 7. třídu): 1. Ondřej 
Batůšek, 2. Lukáš Maňásek, 3. Natálie Burešová

V kategorii Kadet (pro 8. a 9. třídu): 1. Kristýna Ko-
čičková, 2. David Voborný, 3. Ester Hošková

Vítězům blahopřejeme a  všem zúčastněným dě-
kujeme!

Mgr. Vlasta Jandásková, Mgr. Soňa Adamíková

neboť součástí zápisu byla také pohybová cvičení, 
která jim pomohla jak s uvolněním, tak se zbavením 
případné nervozity. Velkou radost nám udělalo, jak se 
děti během celého procesu aktivně zapojovaly, uká-
zaly svou zvídavost a pozitivní přístup. 

Rádi bychom touto cestou poděkovali mateřským 
školám a  rodičům, kteří se podíleli na přípravě dětí, 
ale i za podporu během zápisu. Doufáme, že si děti 
tento den užily a těší se na nový školní rok.

Všem budoucím školákům děkujeme a  přejeme 
spoustu radosti a úspěchů na jejich cestě za vzdělá-
ním.  

Učitelé ZŠ Babice

Tvoje zájmy a záliby?

Už od malička ráda kreslím, maluji, chodím na 
výlety a čtu. K tomu se postupně přidávalo vymýš-
lení vlastních příběhů, počítačová grafi ka, foto-
grafování. V posledních letech se zpátky nořím do 
shromažďování informací o  různých historických 
tématech (začátek třicetileté války, Rudolf II.), zdo-
konaluji se v háčkování a pletení, dokonce dělám 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
Vážení a milí čtenáři!
Přinášíme Vám pár zpráv z mateřské školy. 

OHLÉDNUTÍ ZA KONCEM UPLYNULÉHO ROKU

Před koncem roku se ještě v MŠ událo pár akcí. 
Nejprve děti udělaly radost svým vystoupením ba-
bičkám i dědečkům na OÚ a navodily tak předvá-
noční čas. V pátek 6. prosince se ve školce děly věci, 
zpívalo se a přednášelo se, ale hlavně se slibovalo 
a komu jinému než Sv. Mikuláši a jeho družině. Za 
statečnost a odvahu byly děti odměněny mikuláš-
ským balíčkem. 

své první krůčky v 3D tvorbě 
v Blenderu.

Kterého školního úspěchu 

si ceníš nejvíc?

Určitě mě nejvíc potěšilo 
získání plného počtu bodů 
v  okresním kole Matematické 
olympiády, bezesporu nej-
náročnější soutěže, které se 
účastním. S tím se žádné další 
umístění nedá srovnávat.

Jaké jsou tvé oblíbené 

předměty?

V podstatě všechny, ve kte-
rých nehraje hlavní roli učení 
se nazpaměť nebo fyzická akti-
vita, i když ani jednomu se při 
dalším studiu nevyhnu. Z toho mi vychází matemati-
ka, výtvarná výchova, zčásti jazyky. Výjimku tvoří dě-
jepis, kde si memorování měním na drby, které lezou 
do hlavy samy.

Jsi vášnivá čtenářka, doporučíš nám nějakou 

svou oblíbenou knihu (autora)?

Teď už mi na čtení nezbývá tolik času jako dřív. 
Když už si k nějaké knize sednu, většinou se jed-
ná o  naučnou literaturu vyprávějící o  některém 
z mých oblíbených období či fantasy. Podle množ-
ství papírků s nepříliš intelektuálními poznámka-
mi jsem si užila Sen o odplatě - Dramata třicetileté 

války od Radka Fukaly. Z fan-
tasy žánru mě nejvíc oslo-
vila Leigh Bardugo s  jejími 
„morálně šedými postavami 
a temným dějem.

Co ti poslední dobou udě-

lalo (dělá) největší radost?

Štěstí ke mně chodí každý 
večer v malých chlupatých dáv-
kách. Naše introvertní kočka 
Róza při neklidném „hledání 
kočičího štěstí objevila můj po-
koj, a tak posledních pár měsí-
ců nevynechala téměř jedinou 
příležitost rozvalit se vedle mně 
a  za hlasitého předení sladce 
usnout. Takto jsme spolu pře-
čkaly zimu.

Čekají tě přijímací zkoušky, prozradíš nám, kte-

rá je tvoje vysněná škola?

1. místo na přihlášce nepřekvapivě obsadilo Gym-
názium Uherské Hradiště, ani ne z  rodinné tradice, 
jako spíš díky dostupnosti, výtvarnému zaměření 
a  spoustě dalších možností (Erasmus, DSD, Středo-
školská odborná činnost atd.).

Kristýnce (ale i  jejím spolužákům) přejeme splně-
ní všech přání, úspěch při zkouškách na střední školy 
a šťastné vykročení do nového života.

Mgr. Marta Eibensteinerová

Kristýna KočičkováKristýna Kočičková

Mikuláš Mikuláš 
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Ve čtvrtek 12. prosince školka provoněla vůní 
vánočního cukroví, nechyběla ani světýlka, která se 
blýskala už ode dveří. To se totiž konala akce „Vá-
noční čas v MŠ“. Kdy si děti připravily vánoční vy-
stoupení, jarmark a  tvořivé dílničky. I  přes nemoc 
dětí v  některých třídách byla účast hojná. Hned 
v pondělí 16. prosince zavítali do MŠ prvňáčci ze ZŠ 
Babice a předli, co se vše již naučili. V úterý se děti 
vydaly koledovat na OÚ za paní starostkou, aby 
i zde navodily vánoční atmosféru, s touto atmosfé-
rou pokračovaly i  následující den, kdy koledovaly 
na DPS.

Vánoční čas v MŠVánoční čas v MŠ

Vánoční čas v MŠ Vánoční čas v MŠ 

Trpaslíci z BabicTrpaslíci z Babic

Mikuláš Mikuláš Koledování Koledování 

Koledování Koledování 

FašankFašank
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z jeho velikosti, měly však plno otázek ohledně jeho 
výroby. Dle jejich slov to byl krásný a velký pátek. 

HOLA, HOLA, ŠKOLA VOLÁ

V březnu naši předškoláci ze tříd Světlušek a So-
viček navštívili po třikrát ZŠ Babice. Zde si prohlédli 
školu, ale hlavně si vyzkoušeli opravdovou výuku. 
Největší výzvou bylo usedět v lavici a nevykřikovat 
odpovědi, ale když oni se chtěli předvést, co vše 
se ve školce do té školy naučili.  Ze školy odcháze-
li nadšení a „důležití“, protože brzy už budou velcí 
školáci. Samozřejmě, když se jich zeptáte, co se jim 
nejvíce líbilo, odpověď je jasná, přestávka.

MY TŘI KRÁLOVÉ JDEME K VÁM

V  pondělí 6. ledna na Tři krále jsme se vydali 
do místního kostela. Kde paní Batůšková opět při-
pravila krásný program. Děti zpívaly, hrály divadlo 
a zhlédly krásný betlém.

Děkujeme za příjemné dopoledne!

KARNEVAL S WALTEM DISNEY

Ve čtvrtek 13. února se konal každoroční karne-
val, tentokrát se nesl v duchu WALT DISNEY.  Paní 
asistentky připravily pro děti úkoly zaměřené prá-
vě na toto téma, poté se ve veselé atmosféře po-
kračovala ve třídách, kde bylo bohaté občerstvení 
a  skvělá nálada. Tento den byl zakončen fašanko-
vým průvodem obcí. Děti se vybavily hudebními 
nástroji, nazdobily si čepice a čelenky a vydaly se do 
ulic, kde zpívaly, hrály na hudební nástroje a vnesly 
snad i dobrou náladu.

ÚNOROVÉ PŘEKVAPENÍ

Poslední únorový pátek byl pro děti překvape-
ním. Navštívila nás velká, opravdu velká návštěva 
z KOVOZOO, navštívil nás hroch ze železného šro-
tu v  opravdové velikosti. Děti byly velmi udiveny 
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SPOLKY

Klub maminek na jaře

I v  letošním roce pro vás Klub maminek chystá 
několik akcí. První setkání je před Velikonocemi - 
Jarní tvořivé dílničky spolu s  bazárkem dětských 
věcí. Pozvánku najdete v tomto čísle Zpravodaje. 

Následující pozvánka je na neděli 4. května, kdy 
pro vás chystáme klubovou kavárnu s programem 
Malování kamínků. Malí i velcí si namalují kamínky, 
které si mohou odnést domů nebo je zanechat na 
místě. 

Další program pro děti chystáme v  červenci 
a srpnu. Podrobnosti se dočtete v letním čísle zpra-
vodaje. 

Cvičení pro děti se koná každou středu od 16 do 
17hod. v tělocvičně ZŠ. Info je vždy na facebookové 
stránce Cvičení pro děti Babice.

Pátek patří již tradičně maminkám v  knihovně 
vždy od 9 do 12hod.

Za Klub maminek Michaela Mandíková

Rudické za nácvik pásma a rodičům za spolupráci 
a podporu!

MŠ reprezentovali: Anna Bilavčíková, Tadeáš 
Chybík, Ellis Kaňovská, Stela Keňová, Matouš Kor-
tan, Samuel Kovář, Magdaléna Látalová, Daniela 
Mrázová, Isabel Pospíšková, Nikola Trávníčková, 
Anna Vorlová, Ksenia Ziukova. 

Krásné jarní dny přejí děti a zaměstnanci mateř-
ské školy Babice.

Adriana Tichá a Romana Kašná

UHERSKOHRADIŠŤSKÁ SLOVÁCKÁ PŘEHLÍD-

KA MATEŘINEK

Měsíc duben jsme zahájili vystoupením dětí 
z  odpoledních kroužků Sportovek a  Hudebně-
-dramatického v KK Uherské Hradiště na Uhersko-
hradišťské slovácké přehlídce mateřinek. Zástupci 
těchto kroužků si připravili pásmo „Trpaslíci z  Ba-
bic“, ve kterém předvedli své sportovní i  herecké 
nadání. Skvěle tak reprezentovali a  propagovali 
naši mateřskou školu! Jsme na ně právem hrdí. Vel-
ké dík patří paní učitelkám Adrianě Tiché a Margitě 

Cvičení dětíCvičení dětí
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Hodová chasa

Začátek roku s hodovou chasou má již několik let 
tradiční průběh. Oproti jiným „pocovidovým“ rokům 
jsme však obvyklý harmonogram obohatili o  před-
tančení besedy na přespolním krojovém plese. Vůbec 
poprvé jsme totiž byli pozváni k našim přátelům do 
Bukovan, abychom 11. ledna společně s místními za-
tančili moravskou besedu. Po zhruba pěti letech jsme 
si tedy užili tančení i jinde než v Babicích, náležitě se 
pobavili a  mohli tak reprezentovat obec na nedale-
kém Kyjovsku.

Domácí krojový ples se pak uskutečnil o  necelý 
měsíc později v sobotu 8. února. Jak je naším zvykem, 
každý rok si zveme jiné muziky. Letos nám k  tanci 
a  poslechu hrála DH Hradčovjanka, v  horním patře 
taky mladá CM Špica. Českou besedu zatančila dvě 
babická kolečka, která byla doplněna hosty z Kyjova, 
Bzence, Ostrožské Lhoty a zmíněných Bukovan. Sedm 
tanečních koleček s  další bezmála dvoustovkou ná-
vštěvníků si mohla užít všeobecně zdařilý ples, na 
kterém byl připraven rekordní počet cen v tombole: 
vždyť jich bylo na tři sta padesát! Za záštitu a pomoc 
s přípravou děkujeme obci, díky níž můžeme ples dr-
žet na patřičné úrovni a neustále se ho pokoušet roz-
víjet. Krásnou atmosféru plesu snad nejlépe přiblíží 
přiložené fotografi e, které, jak doufáme, nalákají na 
příští rok. Tak se můžete 7. února 2026 těšit na DH Mi-
ločanka, CM Svobodica a moravskou besedu.

Nezapomněli jsme ani na fašankovou obchůzku, 
jejíž obnovená podoba se letos konala už počtvrté 
v řadě. V dopoledních hodinách 1. března, tedy po-
slední sobotu před (letos velmi pozdní) Popeleční 
středou, se tedy Na Mýtince sešlo zhruba pětadva-
cet maskovaných členů hodové chasy, ale také přátel 
z místní Kaliny nebo jiných občanů Babic. S písničkou, 
zpěvem a  šavlí jsme obešli babické radní a  nechali 
se pohostit i dalšími, kteří nám otevřeli – všem moc 
děkujeme. Ačkoliv nebylo nejtepleji, celkově se poča-
sí vydařilo a mohli jsme obchůzku zdárně dokončit. 
Všichni, kteří přišli Na Mýtinku, byli pak obdarováni 
kouskem „vykoledovaného“ uzeného, drobným ob-
čerstvením (děti již tradičně a  tematicky dostávají 
svačinku v  podobě Brumíka) a  nově také symbolic-
kým diplomem, který připomíná absolvování celého 
fašankového veselí. Škoda, že se termín kryl s krajský-
mi jarními prázdninami a nezapojilo se více dětí s ro-
diči. Obchůzka není omezená jen pro hodovou chasu 

FašankFašank

FašankFašank

FašankFašank

FašankFašank
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a jsme proto rádi, že několik málo občanů se opako-
vaně zapojuje. Příští rok nás čeká „valentýnský“ fašank 
už 14. února, tak už vyhlížíme průvodové veselí!

Kromě těchto obvyklých akcí jsme podnikli ještě 
výsadbu krušpánku. Posledních téměř deset let je 
totiž v hodovém období problém sehnat hezké zele-
né otépky v takovém množství, aby byl dostatek na 
stárkovská žúdra a  taky výzdobu Mýtinky, Krájanky 
a hlavně sálu kulturního domu. Není ho vidno v oko-
lí jako v dřívějších letech, a taky sousední dědiny řeší 
stejný problém, ačkoliv si vzájemně pomáháme a kru-
špánek často putuje i  po třech hodech. Proto jsme 
v sobotu 29. března dokončili několik let plánovanou 
sadbu v zahradě Krájanky. Předcházející roky nám to 
překazilo počasí nebo to, že jsme se netrefi li do ve-
getačního období, navíc pořizovací cena také není 
zanedbatelná. Letos se to konečně podařilo a ve spo-
lupráci s místními zahrádkáři (bez níž by to rozhodně 
nešlo a za kterou jsme moc vděční) jsme vysadili přes 
dvacet rostlin zakoupených v jalubském zahradnictví. 
Těšíme se, že nám budou do budoucna sloužit – po-
kud nám je nesežerou housenky…

… o tom se budeme moct přesvědčit na letošní 
„stoleté“ hody. Rezervujte si proto třetí říjnový (pro-
dloužený) víkend, postupně se budete dozvídat 
o tom, jak tento jubilejní ročník bude probíhat. Jisté je 
to, že je na co se těšit!

Za hodovou chasu Jiří Čevela

Sázení krušpánkuSázení krušpánku

Ples v BukovanechPles v Bukovanech

nácviknácvik

Krojový ples Krojový ples 

Krojový ples Krojový ples 

Krojový ples Krojový ples 

Krojový ples Krojový ples 
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PS Kalinka
Jarní (na)ladění 

Máme za sebou pořádání prvního ročníku festiva-
lu ženských pěveckých sborů. Termín nemohl vyjít líp. 
Přesně na svátek všech žen, 8. března. 

Cílem bylo vytvořit akci, kde se ženy sejdou, po-
plkají, dají si dobrý zákusek, kávičku, koktejl, něco 
hezkého si koupí a pak si společně poslechnou žen-
ské, nejen folklórní, sbory. To se nám snad podařilo 
a z celé akce máme krásný pocit. Hlavně jsme nečeka-
ly takovou návštěvnost, takže velké díky ještě jednou 
posíláme divákům. 

A kdo že se na prvním ročníku podílel? Svou pre-
miéru si u nás odbyl ženský sbor VYSNA s CM Jožky 
Imricha z Brna, pak jsme přešli k folku s Kapelou Tónika 
z Újezdu u Brna. Druhý blok odstartovalo „mládí“, dívčí 
Semtam sbor s CM Špica ze Starého Města a pokračo-

vali jsme my spolu s CM Lintava z Kunovic, 
se kterými jsme od nového roku navázali 
spolupráci. Slovem provázela Adéla Mikulica.

Mezi bloky jsme si vyměnily roli zpěvaček za mo-
delky. Pro většinu z nás byla „procházka po mole“ pre-
miérou. Prezentovali jsme značky Krojinak, Šiju sukně 
a AliŠik. Šiju sukně a Ališik byly také se svými výrob-
ky přítomny na minijarmarku. Mimo zmiňovanou 
folklorní módu si mohli návštěvníci zakoupit také jar-
ní věnce a kytky, dekorace ze dřeva a betonové svíčky. 
Chuťové pohárky mohli potěšit kávou z Malé kavárny 
a výbornými zákusky. Bufet si vzali na starosti naši ka-
marádi, partneři a manželé, kterým také děkujeme. 

A  poslední poděkování patří Obci Babice za po-
moc s přípravou, poskytnutí veškerých prostor kultur-
ního domu. Novému babickému květinářství Řekni to 
kytkou za darování květinové výzdoby a Lukáši Úřed-
níčkovi za fotodokumentaci akce. 

Další akce, na kterých nás můžete vidět: v pořadu 
Ej šlahačka moja, pořádaným FS Kalina, 18. 5. budeme 
zpívat pro dobrou věc v Traplicích, 14. 6. na festivalu 
v Přerově. No a o létě zase příště. 

Už teď vám ale prozradíme, že máme v plenkách 
nový projekt, na který se postupně začínáme soustře-
dit. Snad se nám ho podaří letos zrealizovat a výsle-
dek uvidíte na druhém ročníku Jarního (na)ladění. Tak 
nás sledujte na sociálních sítích, kde prozradíme víc. 

Mariana Úředníčková
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Klub důchodců

Lednové setkání bylo pěkným pohlazením po 
duši. Přišel mezi nás Mgr. Jiří Čevela, aby nám přiblížil 
cestu hudebního skladatele Leoše Janáčka k  lidové 
písni. Bylo příjemné dozvědět se více o  tomto veli-
kánu české hudby a zaposlouchat se do tónů písní či 
skladeb, které Jirka pro besedu vybral. Těšíme se na 
další setkání (jak přislíbil) a povídání o různých auto-
rech. Děkujeme za jeho nadšení pro hudbu a to, že se 
s námi o něj podělil. 

Fyzioterapie, rehabilitace, podiatrie – o tom všem 
se mluvilo na setkání klubu v únoru. Přednášeli od-
borníci ze střediska FYREPO Uh. Hradiště, kteří ochot-
ně odpovídali na řadu dotazů.

V březnu jsme přivítali ředitele Státního okresního 
archivu Uherské Hradiště Mgr. Lukáše Čoupka. Vy-
právěl nejen o historii archivu, ale také o možnostech 
jeho návštěvy, nahlédnutí do dokumentů, tvorbě ro-
dokmenů, studiu archiválií na internetu, kronikách. 

Bohatá byla rovněž diskuze a  takovým doplněním 
nahlédnutí do současné knihy kroniky Obce Babice. 
Každý máme svou minulost a je dobře, že existují ar-
chivy, kroniky apod., kteří jsou jejími strážci.

Po delší době jsme v  klubu přivítali cestovatelku 
Hanku Kolaříkovou, která nám přiblížila své putování 
po Skandinávii. Její poutavé vyprávění zaujalo a mož-
ná některé navnadilo na cesty do zemí, které nám při-
blížila.

V květnu plánujeme zájezd na zámek Milotice, kte-
rý je nazýván Perlou jihovýchodní Moravy. Zastavit 
bychom se chtěli i v Památníku Velké Moravy ve Sta-
rém Městě. Připomínáme, že na zájezd se může při-
hlásit kdokoliv. Proto sledujte vývěsky, webové strán-
ky obce, poslouchejte hlášení místního rozhlasu … 
všude tam najdete pozvánky na akce, které chystáme.

Přejeme všem krásné jarní dny a pěkné Velikonoce.
Za Klub důchodců Marie Dostálková

Klub důchodců - únorKlub důchodců - únorKlub důchodců - ledenKlub důchodců - leden

Klub důchodců - dubenKlub důchodců - dubenKlub důchodců - březenKlub důchodců - březen
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Myslivci Babice
Zimu prožil náš myslivecký spolek přikrmová-

ním zvěře tak, jako každý běžný myslivecký rok. 
Naši členové měli již řádnou přípravou v  letních 
měsících dost krmiva na celé zimní období, a to jak 
pro spárkatou, tak i pro drobnou zvěř. Během zimní 
lovecké sezóny se našim členům zdárně dařilo tlu-
mit zvěř škodící myslivosti, bylo odloveno několik 
kusů kuny a  lišky. Poslední dobou je více škodné 
zvěře než bažantů či zajíců.

V  měsíci únoru proběhlo sčítání zvěře. V  daný 
den se v  celém okrese všechny myslivecké spol-
ky vydaly do své honitby počítat stavy zvěře. Také 
v  našem spolku toto sčítání proběhlo, přičemž se 
potvrdilo, že srnčí zvěř má již v  naší honitbě svá 
stávaniště. Horší je to s drobnou zvěří, kdy bažant 
a zajíc jsou na ústupu a jejich stavy jsou minimální. 

Taktéž koroptve bojují o  svůj 
kousek přírody.

Začátkem března se na polích objevují prv-
ní mláďata - zajíčci. V  tuto dobu srncům dorůstají 
parůžky, které jsou zatím pokryty „líčím“, které je 
protkáno cévami vyživujícími nový parůžek. Spár-
katá zvěř se stále pohybuje v zimních tlupách, kte-
ré mohou mít i několik desítek kusů. S postupným 
oteplením se budou tlupy rozpadat a srnci budou 
vyhledávat nová teritoria. V honitbě je nutno udr-
žovat klid. Zvěři nejvíce škodí lidská bezohlednost 
zvláště od provozovatelů adrenalinových sportů 
nebo volné pobíhání domácích mazlíčků. Samice 
spárkaté zvěře jsou v polovině březosti (gravidity) 
a vytvářející se nový život je další důvod k ohledu-
plnosti.

V  tomto období se náš 
spolek také zaměřuje na 
opravy a  údržbu myslivec-
kých zařízení, jako např. na 
čištění a dezinfekci krmných 
zařízení, přípravu vypouš-
těcí voliéry pro bažantí zvěř 
a  údržbu posedů, aby bylo 
vše připraveno pro nadchá-
zející loveckou sezonu.

Na závěr tohoto článku 
bychom popřáli všem oby-
vatelům obce Babice krás-
né jaro. Myslete i na přírodu 
a nový život, který nám zvěř 
v tomto období připravuje. 

Za MS Cerony Babice 
Tomáš Fusek
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Deváťáci oslnili netradiční choreografi í na 

školním plese

V letošním roce má SRPŠ za sebou již dvě akce. 
V  únoru jsme pořádali tradiční ples základní ško-
ly, který byl především určen žákům deváté třídy. 
Akce přilákala nejen rodiče žáků a další hosty, ale 
také velký počet učitelů, kteří se v průběhu let po-
díleli na vzdělávání současných absolventů. Touto 
cestou jim chtěli žáci veřejně poděkovat za jejich 
podporu a za předávání znalostí i zkušeností.

Na nácviku tanců letošní deváťáci spolupracova-
li s Vendulou Lapčíkovou a Oliverem Fuskem, kteří 
s  nimi připravili tři taneční vystoupení. Žáci před-
tančili polonézu po skupinkách, které byly tvořeny 
dvěma dívkami a jedním chlapcem. V tomto netra-
dičním složení předvedli žáci dva společné tance. 
Třetí vystoupení patřilo pouze děvčatům, která si 
připravila samostatnou choreografi i.

Vyvrcholením večera bylo tradiční šerpování 
žáků, při kterém měl nenahraditelnou roli třídní 
učitel pan Miroslav Sečen.

Celým večerem provázela skupina Hallo Band 
a  na závěr slavnostního večera nechyběla ani bo-
hatá tombola. 

Věříme, že si ples všichni účastníci – a především 
naši absolventi – naplno užili. Děkujeme všem, kteří 
se na přípravách plesu podíleli, a také deváťákům, 
kteří se na své vystoupení několik měsíců poctivě 
připravovali.

ŘEMESLA A POHÁDKOVÉ POSTAVY OVLÁDLY 

KARNEVALOVÉ ODPOLEDNE

Divadelní soubor Zdeňka Štěpánka si tentokrát 
na nedělní odpoledne připravil karneval s  téma-
tem: zaměstnání a řemesla. Kulturní sál zaplnily nej-
různější postavy – od zahradníků, policistů a  ma-
lých lékařů až po tradiční karnevalové kostýmy jako 
jsou víly, piráti, indiáni či princezny.

SRPŠ

KarnevalKarneval KarnevalKarneval

PlesPles

PlesPles

PlesPles
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Děti si užily odpoledne plné her, soutěží, tance 
a zábavy. Po celou dobu karnevalu plnily tematic-
ké úkoly zaměřené na poznávání různých profesí, 
díky kterým se zábavným způsobem seznamovaly 
se světem dospělých.

Nechyběla ani oblíbená dětská tombola. Nej-
větší šťastlivci si odnesli atraktivní výhry – napří-
klad dárkové poukazy do SPORT CENTRA MORAVA, 
rodinné vstupenky do zábavního parku ŠIKLAND 
nebo vstupenky do KOVOZOO. Věříme, že radost 
dětem udělaly i menší ceny a drobné dárky.

Celé odpoledne se neslo v pohodové atmosféře, 
plné smíchu a radosti. Děkujeme všem, kteří se po-

díleli na přípravě této povedené akce, a těšíme se 
na příští ročník.

POZVÁNKA NA PÁLENÍ ČARODĚJNIC A  STA-

VENÍ MÁJE

SRPŠ vás srdečně zve na pálení čarodějnic a sta-
vení máje, které se uskuteční na prostranství u Krá-
janky dne 29. dubna od 14 hodin. Děti se můžou 
těšit na odpoledne plné her, úkolů a zábavy, samo-
zřejmě nebude chybět zapálení vatry. Přijďte si užít 
odpoledne a večer plné hudby, tance a dobré ná-
lady! 

Za výbor SRPŠ Petra Válková

KarnevalKarnevalKarnevalKarneval KarnevalKarneval

Včelaři
V sobotu 8. února proběhla výroční členská schů-

ze Základní organizace včelařů Traplice. Předseda 
organizace Antonín Omelka připomněl činnost 
spolku v minulém roce a uvedl několik statistických 
údajů. V současné době má organizace 71 řádných 
členů, kteří mají včelstva na 93 stanovištích. Také 
poděkoval všem obecním úřadům za fi nanční pod-
poru. Pro letošní rok ji chtějí včelaři využít na nákup 
oplozených včelích matek s tím, že každý člen bude 
mít nárok na dva kusy zdarma. Takto chtějí podpo-
řit obnovu včelstev. Důvodem je vysoký úhyn včel-
stev, jak bylo postupně zjištěno na jednotlivých 
stanovištích během prosincové fumigace. 

Včelaře přišlo na schůzi pozdravit i několik hostů, 
mezi kterými byl senátor doc. RNDr. PhDr. Oldřich 
Hájek, starosta Traplic Ing. Milan Rozum, starosta 
Jankovic Ing. Jaroslav Dvořák a jednatel okresní or-
ganizace př. Jan Weiser. Jedním z bodů programu 
bylo rovněž poděkování a  předání darů dlouho-
letým členům traplické organizace při příležitosti 

jejich významných životních 
výročí. Zvláštní ocenění – Za-
sloužilý včelař - převzal Josef Ančinec, který mnoho 
let zastával funkci jednatele a  stále vede kroužek 
mladých včelařů. Speciální poděkování patřilo také 
nejstaršímu členu Zdeňku Chrástkovi z  Kudlovic, 
který vloni oslavil devadesát let. Včelaření se věno-
val téměř sedmdesát let.
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Zahrádkáři
Uplynul rok a my jsme se sešli při jeho hodno-

cení i plánování akcí organizace pro letošek. Na vý-
roční členskou schůzi, která se konala v neděli 23. 
března, přišla více než polovina členů z celkového 
počtu 52. Zúčastnila se rovněž starostka obce, mís-
tostarosta a několik členů spolku Baňa. 

Zůstává tradicí, že na začátku setkání uctíme 
památku těch členů, kteří nás během uplynulého 
roku navždy opustili. Byli to: Jaroslav Macháček, 
František Caudr, Josef Machuča a Augustin Navrátil. 

Dlouholetí zahrádkáři, kterým patří velké poděko-
vání za práci v našem spolku. 

O tom, jak se nám podařilo plnit, co jsme si vloni 
vytýčili, informovala Gabriela Machučová. Zprávu 
o  hospodaření přednesla Alena Holubová a  plán 
na nadcházející období představil předseda Radek 
Janeček. Mluvil o akcích, které tradičně pořádáme 
a chceme zachovat i letos. Samozřejmě je to hlavně 
nabídka možnosti zpracování ovoce moštováním, 
sušením, vařením povidel a pálením kvasů. Všech-

Následovala volba nového výboru pro další 
pětileté období. Výbor organizace bude pracovat 
v  následujícím složení: Antonín Omelka, Jalubí – 
předseda, Jaroslav Pelka, Traplice – jednatel, Robert 
Mikulík, Sušice – místopředseda, Petra Zubíková, 
Huštěnovice – pokladník, Josef Bříštěla, Babice – 
člen, Libuše Pelková, Košíky – člen, Tomáš Noster-
ský, Jankovice – člen, Karel Holub, Babice – předse-
da revizní komise. 

Setkání včelařů bylo obohaceno o  přednášku 
týkající se prevence a  léčení nemocí včel. Předná-
šejícím byl uznávaný odborník Ing. Pavel Buřinský.  
Nad tímto závažným tématem se zamýšlí snad kaž-
dý včelař, jak bylo znát i v bohaté diskuzi, která ná-
sledovala.

Tak zahájila organizace, která sdružuje včelaře 
z Traplic, Jalubí, Sušic, Jankovic, Košíků, Huštěnovic, 
Kudlovic a Babic, rok 2025. 

A na závěr doporučení zkušeného včelaře Zdeň-
ka Chrástka všem, kteří by se chtěli začít chovu včel 
věnovat: 

Včelaření je plné zážitků a překvapení a já říkám: 
„Každému, kdo má chuť a nebojí se nějakého toho 
žihadla, je doporučuji.“ Včely se odmění nejen me-
dem, ale také jsou léčitelky. Vyzařují zvláštní záření, 
které zdraví pomáhá. Vím to podle sebe – když si 
po práci sednu k úlu, opřu se o něj, za chvíli je mně 
lépe. Jen člověk při včelaření nesmí zapomínat, že 
se musí dělat s pokorou, láskou … a nečekat zbo-
hatnutí. 

Marie Dostálková
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no toto umožňují naše zařízení na Krájance a pále-
nici. Ovšem důležité je, aby bylo ovoce. Tak snad 
bude rok štědrý.

Z kulturních akcí chceme uspořádat oblíbenou 
adventní výstavu s  posezením u  cimbálu, která 
bývá hojně navštívena. Naopak po mnoha letech 
pořádání upustíme od podzimní výstavy ovoce 
a zeleniny. Důvodem je velmi malý zájem, což nás 
opravdu mrzí, protože výstava byla vždy pečlivě 
a dobře připravena, jak víme z ohlasů těch, kteří ji 
navštívili. Jenže když přijde dvacet zájemců (z toho 
převážná většina z řad zahrádkářů), je nám to líto. 
A líto je nám vynaložené práce našich členů (přede-
vším Gabriely Machučové), kterou odvedli při pořá-
dání výstavy.  Ze stejného důvodu nechystáme ani 
jarní burzu sazenic.

V létě chceme uspořádat posezení u vína, o kte-
rém vás budeme včas informovat. 

Koncem března provedli dva naši členové (Karel 
Holub, Milan Dostálek) jarní prořez ovocných stro-
mů v aleji za školou. Následující den se podařilo vy-
sadit krušpánek na zahradě Krájanky. Padesát keřů 
pořídila hodová chasa, která je také zasadila. Péči 
o krušpánek (zalévání, postřiky) budeme dělat spo-
lečně s chasou. Krušpánek bude sloužit k výzdobě 
při hodech.  

Připomínáme, že prostory Krájanky může kdo-
koliv využít pro pořádání společenských, kultur-
ních i soukromých akcí. Je opravdu dobře vybave-
na s možností vaření ve zmodernizované kuchyni. 
Ke zkvalitnění zařízení jsme koncem loňského za-
koupili také chladící pult pro nápoje. 

Po mnoha letech došlo ke změně správcové 
Krájanky. Přestala ji vykonávat paní Věra Rosíková, 
které mnohokrát děkujeme za její dobrou práci. 
Novou správcovou je paní Antonie Grebeníčková. 

Pokud si budete chtít objednat Krájanku, podí-
vejte se na naše internetové stránky (https://czs-
-babice.webnode.cz/), kde máme kalendář obsaze-
nosti i příslušné telefonní číslo. 

Všech našich členů si velmi vážíme, a když mají 
své významné narozeniny, chodí jim členové vý-
boru popřát. Mezi takové oslavence bude letos 
v  dubnu patřit paní Marie Čevelová. Je naší nej-
starší členkou (95 let) a pro zahrádkáře udělala kus 
poctivé práce. Tetičku Čevelovu, jak jí většinou říká-
me, máme snad všichni spojeni s jejími výbornými 
koláčky, kterých na Krájance upekla spolu s  paní 
Marií Škárovou a dalšími ženami, ve své době tisíce. 
Jejich vyhlášené „babické vdolečky“ byly velice žá- Sázení krušpánkuSázení krušpánku Sázení krušpánkuSázení krušpánku

Jarní prořez stromůJarní prořez stromů

Jarní prořez stromůJarní prořez stromů

Jarní prořez stromůJarní prořez stromů
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dané. Obě byly také dobrými kuchařkami při svat-
bách, křtinách, narozeninách a  jiných příležitos-
tech. Oslavenkyni přejeme hodně zdraví a  radost 
ze zahrady, na kterou stále ráda zajde.

Na závěr děkujeme paní Heleně Menyhartové 
a paní knihovnici Ing. Ivaně Bičanové za uspořádá-
ní vzpomínkové výstavy fotografi í a  básní, jejichž 
autory byl Augustin Navrátil. Výstava nám umožni-
la nahlédnout do života skromného, všestranného 
člověka, který byl rovněž velkým přínosem pro naši 
organizaci. V  jejím čele stál několik let. Vážili jsme 
si jeho zdravého úsudku, díky kterému pomohl při 
řešení různých problémů. A  také byl našim „dvor-
ním fotografem“. Každou akci pečlivě zdokumento-
val. Gusta nám bude chybět, tak jako každý člověk, 
který tady žil i pro ostatní. Všem takovým patří naše 
úcta.

Přejeme příjemné prožití svátků velikonočních 
a  ať se nám všem daří na zahrádkách, zahradách 
i polích a máme radost z pobytu v přírodě. 

Babičtí zahrádkáři

Ze schůzeZe schůze

Ze schůzeZe schůze

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2025

KULTURA A SPORT

Tříkrálové koledování letos proběhlo, s ohledem 
na delší zimní prázdniny a s tím související potřebou 
součinnosti s  místní základní školou, až v  sobotu 
11. ledna.  Začínalo se v  10 hodin požehnáním, kte-
ré udělil v našem kostele sv. Cyrila a Metoděje náš 
duchovní správce P. Stanislav Matyáš. Pak už v du-
chu slov písně Michala Horáka: „Pro ty kdo bojují 
s  osudem, dnes do mrazu jdem…“ s  odhodláním 
a důvěrou vyrazilo do ulic celkem devět skupinek 
koledníků. Třeskovice a část Ceron obcházela sku-
pinka děvčat Adélka, Peťka a Zuzanka Maňáskovy 
s tetou Miroslavou Maňáskovou. Cerony a bytovky 
před školou chodila Kamila Trvajová se synem Ku-
bíkem a děvčaty Isabelkou a Sofi í Grebeníčkovými. 
Díly, Souhrady, část Zběhů a Dvůr měla na staros-
ti Veronika Weidingerová s  Matyášem Řezníčkem, 
Maxem Němcem a  Jiřím Vlachynským. Sadovou 
ulici a Chaloupky obcházela skupinka pod vedením 
Pavlíny Lukášové s  Aničkou Valáškovou, Terezkou 
Řezníčkovou a Sofi nkou Pospíškovou. Část Zahrad-
ní ulice a část Zběhů vedla Petra Válková s dcerou 
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Terezkou a s Peťkou Šimčákovu a Sofi nkou Valento-
vou. Patnáctky, Dědiny a Přímé strany se ujal Radek 
Chybík s  dcerou Natálkou a  Terezkou Balcárkovu 
a  Ninou Fajtlovou. Záhumení vedl Radek Maňá-
sek se synem Lukášem a  Dominikem Šurmánkem 
a Honzou Valáškem. Novou ulici a část Zahradní uli-
ce chodila Petra Hubáčková s Dušanem Dostálkem, 
Dominikem Balcárkem a  Veronikou Žáčkovou. 
A část horních Ceron, Nádražní ulici a Sušicko vedla 
Marie Šimčáková ml., která chodila se sourozenci 
Tomášem a  Liduškou Gabrielovovými a  s  Eliškou 
Chlachulovou. Opět nebyla nouze o  milá setkání, 
vzájemné obdarování i pěkné zážitky. Letos se po-
dařilo vybrat 68 485Kč plus 5 EUR, což je o  cca 2 
tisíce korun více než vloni. Všem dobrovolníkům, 
králům a královnám, podporovatelům i dárcům pa-
tří opět velké poděkování.

M. Pojkarová

Předání výtěžku z Burzy krojů

Burzu krojů pořádáme už od roku 2009. Od roku 
2013 pak každoročně v rámci Svařákového pocho-
du odevzdáváme výtěžek z  dobrovolného vstup-
ného Barunce Volfové z  Huštěnovic. Ta od svého 
narození trpí svalovou atrofi í, což znamená, že je 
napojená na plicní ventilaci a možnost jejího pohy-
bu je zcela minimální. Fyzicky komunikuje v  pod-
statě jen očima. Ale díky moderním technologiím 
je i  tuto oční komunikaci možné převést do slov 
na monitoru. Děkujeme všem, kteří každoročně 
přispíváte malými, ale většími obnosy a pomáháte 

tak nejen Barunce, ale celé její rodině, vypořádat se 
s touto situací.

Děkujeme také paní starostce v  Sušicích – 
Bc. Ladislavě Vlachynské, která nás už tradičně vítá 
na obecním úřadě.

Letošní pochod byl i vzpomínkou na redaktora 
a novináře Zdeňka Skaličku, který nás po celá léta 
nejen na této akci doprovázel.

Všem ještě jednou mockrát děkujeme a věříme, že 
se s vámi potkáme na letošní Burze krojů 23. srpna.

Baňa Babice
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Stolní tenis

19. 2. - 5. 3. 2025 Vzpomínková výstava fotografií A. Navrátila

Stolní tenisté se pravidelně schází v úterý, aby si 
zatrénovali a zahráli pro radost z tohoto sportu. Do 
babického kulturního domu, kde tréninky probíha-
jí, si chodí zahrát místní i přespolní. Nejenom trénu-
jí, ale své síly změří i na turnajích. V listopadu loň-
ského roku vyjeli na turnaj do Napajedel v sestavě 
Karel Rapant ml. (osmifi nále), Petr Koudelníček (os-

V přísálí kulturního domu mohli zájemci navští-
vit vzpomínkovou výstavu fotografi í místního ob-
čana, pana Augustina Navrátila, který nás začátkem 
tohoto roku náhle a nečekaně opustil. Výstavu při-
pravily Helena Menyhartová a Ivana Bičanová. 

Pan Navrátil byl člověkem mnoha talentů a zá-
jmů, i  když se to o  něm moc nevědělo. On sám 
o sobě nemluvil, nepotřeboval to. Byl skromný a žil 
si svůj život, ke kterému nepotřeboval pozornost 
druhých. Přesto si dovolím napsat o něm pár slov.

Narodil se na Kroměřížsku, v  Luto-
pecnech. Hrál na trubku, kytaru a kla-
vír a zpíval v několika sborech. Zajímal 
se o biologii a geologii, kvůli které šel 
po maturitě na gymnáziu v  Kromě-
říži studovat Vysokou školu báňskou 
v  Ostravě. Tam pak pracoval na šach-
tě i  v  mlékárně, ale nakonec zakotvil 
u  dráhy. Dělal výpravčího a  řídil také 
dopravu na CDP v Přerově. 

V Babicích žil od roku 1987. Byl čle-
nem místního Sboru dobrovolných 

hasičů a  léta byl také předsedou místního svazu 
zahrádkářů. Miloval zahradu, jeho jiřiny jsme mohli 
obdivovat každý rok. Jeho velkým koníčkem však 
bylo fotografování. 

V roce 2011 měl výstavu svých fotografi í v místní 
knihovně. Od té doby nafotil další stovky fotografi í, 
jednak z různých akcí zahrádkářů, rybářské závody, 
hody, Slovácké slavnosti vína, z Mikuláše a jiné. Ty 
nejzajímavější si nechal zpracovat na velký formát. 
Z  nich vznikla tato výstava. Doplnil ji také výběr 

z jeho básní. Ti, kteří se na výstavu při-
šli podívat, se podivovali nad tím, ko-
lik krásy se skrývá ve zdánlivě obyčej-
ných věcech, a jaké umění je stisknout 
spoušť v ten správný okamžik. To neu-
mí každý, ale pan Navrátil ten dar měl. 

Jak už to bývá, hodnotu člověka 
si často uvědomíme až tehdy, kdy už 
mezi námi není. Touto výstavou chtěly 
její autorky vzdát hold výjimečnému 
člověku, který mezi námi žil.

Redakční rada

mifi nále), Petr Lanšperk (skupina). Této soutěže se 
zúčastnili hráči z Napajedel, Tlumačova, Spytihněvi, 
Kvasic, Otrokovic. 30. 11. se jelo do Bzinců pod Ja-
vorinů na turnaj jednotlivců. Babice reprezentovali: 
Petr Koudelníček (čtvrtfi nále), Petr Lanšperk (čtvrt-
fi nále), Petr Macháček (2. místo) a Zdeněk Urbančík 
(1. místo). V době vánoční pořádali turnaj Traplice, 
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kde za nás hráli Radek Polášek (osmifi nále), Petr 
Lanšperk (osmifi nále), Petr Koudelníček (čtvrtfi -
nále), Josef Lanšperk (4. místo), Zdeněk Urbančík 
(3. místo). První letošní klání bylo opět v Traplicích, 
tentokrát ve čtyřhrách. Za Babice hrály dvě dvoji-
ce: Petr Lanšperk-Milan Dostálek (čtvrtfi nále), Petr 
Koudelníček-Zdeněk Urbančík (3. místo). Kromě 
místních se turnaje zúčastnili i hráči z Otrokovic.

Poslední turnaj ve dvouhrách se uskutečnil 
u  nás v  Babicích v  sobotu 29. března v  kulturním 
domě.  Hrálo se na třech stolech. Můžeme napsat, 
že to bylo mezinárodní klání – z  24 přihlášených 
hráčů byli 3 hráči z Bzinců pod Javorinů. Hrálo se 
systémem  ve čtyř skupinách po šesti, kdy z každé 
skupiny postupovali první čtyři do play off . Umís-
tění babických hráčů: Petr Lanšperk (osmifi nále), 
Marek Pjevič (osmifi nále), Radek Polášek (osmi-
fi nále), Milan Dostálek (osmifi nále), Karel Rapant 
starší (čtvrtfi nále), Daniel Rozum (čtvrtfi nále), Petr 
Koudelníček (čtvrtfi nále), Zdeněk Urbančík (třetí 
místo), Josef Lanšperk (2. místo). Zvítězil Jan Geli-
en z Traplic.  První tři hráči si odnesli pěkné poháry 
a  drobné dárky obdrželi všichni soutěžící. Turnaj 
byl dobře zajištěn, za což patří poděkování všem, 
kteří se na jeho organizaci podíleli. Poděkování pa-
tří rovněž sponzorům a Obci Babice.

Zveme každého zájemce o  stolní tenis. Stačí 
přijít kterékoliv úterý v 17:30 hodin do kulturního 
domu v Babicích, vzít pálku a hlavně mít chuť za-
sportovat si. 

Turnaj ve SpytihněviTurnaj ve Spytihněvi

Turnaj v TraplicíchTurnaj v Traplicích

Turnaj v NapajedlíchTurnaj v Napajedlích

Turnaj Babice Turnaj Babice 

Turnaj v BzincíchTurnaj v Bzincích

Turnaj Babice Turnaj Babice 
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20. 4. Ej šlahačka moja
26. 4. Pálení čarodějnic a stavění máje

4. 5.  Kavárna v KD + malování kamínků
7. 5.  Trénink paměti v knihovně 

10. 5. Den matek
29. 5. Zájezd klubu důchodců do Milotic
31. 5. Kácení máje

3. 6.   Trénink paměti v knihovně
5. 6.   Klub důchodců Na Mýtince 
7. 6.   Dětský den
8. 6.   Jarní odpoledne s Kalinkou

14. 6. Posezení u vína - Zahrádkáři

14. 6. Dětské rybářské závody

20. - 22. 6. Rybářské závody

28. 6. Divadelní představení – Divadlo Pecka

28. 6. Zábava FC Babice

12. 7. Večer na dvorku s rybáři

20. 7. Kavárna v KD s programem

26. 7. Myslivecký večer

2. 8.   Mýtinkafest

10. 8. Kavárna v KD s programem

23. 8. Burza krojů

30. 8. Rozloučení s prázdninami

30. 8. Zábava s kapelou Halogen

7. 9.   Den farnosti

20. 9. Den s obcí Bzince pod Javorinou
2. 10. Klub důchodců

11. 10. Tajuplná zahrada

17. - 19. 10. Slovácké hody s právem

6. 11. Klub důchodců

30. 11. Adventní výstava na Krájance

4. 12. Klub důchodců

6. 12. Adventní zájezd

7. 12. Mikulášská nadílka s adventními dílničkami

23. 12. Předvánoční vinšování

PODROBNÉ INFORMACE, POPŘÍPADĚ ZMĚNY SLEDUJTE V OBECNÍCH VITRÍNKÁCH, 
NA NÁSTĚNCE VE VESTIBULU KD nebo na www.babice.eu

Kalendář akcí 2025
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Z Babic do Slováckého divadla za zábavou

Kdo by se nechtěl pobavit a zapomenout na sta-
rosti? Ve Slováckém divadle to vědí a i pro zájemce 
z Babic připravili nabídku těch nejlepších komedií 
a muzikálů. Na jaké se mohou diváci těšit?

Jesus Christ Superstar zvedá diváky ze seda-

del

Světoznámý muzikál přivedl na prkna hradišť-
ského divadla režisér Dodo Gombár a byla to trefa 
do černého. Představitelé hlavních rolí Tomáš Šu-
laj a Tomáš David byli nominovaní na Cenu Thálie 
a každé představení končí dlouhým potleskem ve 
stoje. „Viděla jsem všechna provedení v Česku, pro-
tože ten muzikál miluju, ale nejlepší je verze ve Slo-
váckém divadle. Jsem pyšná na naše herce, strčí to-
tiž do kapsy i velké hvězdy,” napsala divadelníkům 
Karolína Veselá a  dávají ji za pravdu tisíce diváků, 
které si už slavný příběh nenechali v Hradišti ujít.

Dva úplně nazí muži plní smíchu

Premiéru měla před více než šesti lety a dodnes 
je o  ni mimořádný zájem. Řeč je o  komedii Dva 
úplně nazí muži, kterou ve Slováckém divadle na-
studoval režisér Lukáš Kopecký. V  hlavních rolích 
zamotaného příběhu o váženém právníkovi, který 
se jednoho dne probudí nahý vedle svého zaměst-
nance, excelují Pavel Šupina a  držitel Ceny Thálie 
Tomáš Šulaj. „Je to sice dřina, ale zároveň nádher-
ná zábava, u které se člověk může pořádně vyřádit. 
A když vidím, jak jsou diváci spokojení, je to radost 
dvojnásobná,“ říká Tomáš Šulaj.

Zamilovaný velvyslanec plný převleků a omylů

Příběh o  záletném americkém velvyslanci ve 
Velké Británii, který skrývá milenku před dcerou, 

do toho se zaplete neschopná sekretářka a typicky 
britský majordomus, je jedním z těch, které diváci 
milují nejvíc. Není divu. Komedie Zamilovaný vel-
vyslanec je plná omylů, nedopatření, překvapení 
a převleků. V hlavních rolích velvyslance a sluhy se 
sešla osvědčená komediální dvojice Jiří Hejcman 
a  Zdeněk Trčálek. Kromě nich v  bláznivé komedii 
excelují Jitka Hlaváčová, Daniel Gajdoš, Kateřina 
Michejdová a další oblíbené herecké tváře.

Neustále vyprodaná komedie Úča musí pryč!

Co se stane, když se rodiče sejdou na třídní 
schůzce, aby odvolali učitelku svých dětí? Komedii 
plnou situací, které znají všichni, kdo mají ve škole 
své potomky, hrají divadelníci z  Hradiště více než 
sedm a všech 150 repríz bylo beznadějně vyprodá-
no. Velkou roli v tom hraje fakt, že Slovácké divadlo 
je jediným na světě, které ji uvádí přímo ve školní 
třídě, a ta dodává zábavě ten pravý nádech. 

Limonádový Joe a jeho slavné hity

Když v  báru houstne dým, Whisky, to je moje 
gusto, Arizona a  další. Tyto i  další písně už téměř 
tři roky zní pravidelně Slováckým divadlem, které 
komedii Limonádový Joe uvádí s velkým diváckým 
ohlasem. Příběh proslavil fi lm z roku 1964, ve kterém 
se představili Karel Fiala, Květa Fialová, Olga Scho-
berová nebo Miloš Kopecký. Ve Slováckém divadle 
diváky baví manželé Hejcmanovi, Tomáš Šulaj nebo 
David Vaculík a nechybí ani živá barová kapela. 

Na pohovce Jožky Kubáníka s hvězdou soutě-

že StarDance

Simona Stašová, Zuzana Bydžovská, Václav Nec-
kář, Petr Kostka a spousta dalších osobností přijala 
pozvání herce a moderátora Josefa Kubáníka a při-

Dva úplně nazí muži- Slovácké divadlo UH Dva úplně nazí muži- Slovácké divadlo UH 
 foto Marek Malůšek foto Marek Malůšek

Limonádový Joe - Slovácké divadlo UH, Limonádový Joe - Slovácké divadlo UH, 
foto Filip Fojtíkfoto Filip Fojtík



strana 45Babický zpravodajJaro 2025

jela do Hradiště do jeho pořadu Na pohove Jožky 
Kubáníka. Právě tuto talk show každou sobotu od 
17.00 a neděli od 11.00 hodin vysílá Český rozhlas 
Zlín a protože zábavy, dobré muziky a humorných 
historek není nikdy dost, rozhodlo se Slovácké diva-
dlo ve spolupráci s Českým rozhlasem natáčet oblí-
bený pořad naživo přímo v hledišti. Zájem je obrov-
ský, a tak se divadlo rozhodlo v květnu uvést hned 
dvě představení. Hosty budou herec hradišťského 

divadla Lukáš Matěj a porotce taneční soutěže Star-
Dance Když hvězdy tančí Zdeněk Chlopčík. Kromě 
toho cimbálovka, sbor a spousta překvapení.

Informace o  programu, termínech jednotlivých 
repríz a vstupenkách najdou zájemci na webu www.
slovackedivadlo.cz, případně na telefonním čísle 572 
554 455. Dotazy jim zodpoví i pracovnice divadla na 
e-mailové adrese pokladna@slovackedivadlo.cz.

VELIKONOČNÍ OBŘADY A BOHOSLUŽBY V BABICKÉM KOSTELE 
Zelený čtvrtek (17. 4.) – v 17:30 hodin bohoslužba
Velký pátek (18. 4.) – v 15:00 hodin velkopáteční obřady
Bílá sobota (19. 4.) – v 19:00 hodin velikonoční vigilie
Boží hod velikonoční (20. 4.) – v 7:30 hodin bohoslužba s žehnáním pokrmů 
Pondělí velikonoční (21. 4.) - v 7:30 hodin bohoslužba
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BABIČTÍ (54)
Každý člověk je výjimečnou a ojedinělou bytostí, a ka-

ždý z nás umí či dovede něco jiného. Zkusme se proto 
dívat kolem sebe a připomínejme si zajímavé lidi kolem 
nás. Někteří jsou babickými rodáky, někteří se do Babic 
přistěhovali, ale všechny spojuje jedno – šikovnost, píle 
a nasazení, se kterým se věnují všemu, co dělají. Neza-
pomínáme ani na ty, kteří se v Babicích narodili, ale život 
je zavál jinam. Zajímavé osudy některých z nich bývají 
také tématem této rubriky.      

Uvádíme v ní obvykle rozhovor s lidmi, kteří mají 
nezvyklé koníčky, či dosáhli úspěchů v různých obo-
rech. Ale nejen to dělá z  člověka osobnost. Někdy 
stačí být jen prostým, dobrým člověkem, laskavým, 
veselým, skromným, ochotným pomoci a  naopak, 
vážícím si pomoci ostatních. Člověk, se kterým jsem 
chtěla udělat rozhovor, právě takový byl. Bohužel nás 
letos opustil, a tak bych mu chtěla věnovat tuto vzpo-
mínku jako poděkování za jeho nezdolný optimismus 
a dobrou náladu, kterou kolem sebe až do posledních 
dní šířil. 

František Vráblík pocházel z  Napajedel a  jeho 
manželka, paní Marie Vráblíková, až z Valašska, ze sa-
moty Paseky u Valašské Senice, přesto se krátce po 
svatbě v roce 1963 usadili v Babicích, se kterými spojili 
celý svůj další život. Oba našli místo v tehdejší Frutě, 
dnešním Hamé, kde získali i podnikový byt, ve kterém 
v průběhu let vychovali tři děti. To bylo jistě náročné, 
protože neměli nikoho, kdo by děti pohlídal, pomohl, 
tak si je mnohdy předávali na vrátnici ve Frutě. Ale, jak 
sami říkali, vše se dá zvládnout, když je mezi manželi 
vzájemné pochopení, tolerance, a  když berou život 
takový, jaký je. 

Já jsem se s  pane Vráblíkem seznámila pro-
střednictvím jeho manželky, která byla velkou 
čtenářkou knihovny, a  také nadšenou účastnicí 
tréninků paměti, se kterými jsem záhy po svém 
příchodu do knihovny v  roce 2016 začala. Pan 
Vráblík svou paní často doprovázel a svým své-
rázným humorem si mne hned získal. Při jejich 
častých návštěvách jsem se postupně dozvídala 
jejich životní příběh, a tak, když jsem v roce 2019 
chystala výstavu svatebních šatů a  fotografi í, 
a  hledala manželský pár, který by byl ochoten 
zapůjčit nejen fotografi e, ale i podělit se o vzpo-
mínky na svůj svatební den, moje volba byla jas-

ná. Oba mne velmi ochotně a srdečně přijali u sebe 
doma a poskytli do Zpravodaje rozhovor, ze kterého 
byla i po více než padesáti letech cítit vzájemná láska 
a porozumění. Bylo až dojemné vidět, s jakou péčí a ši-
kovností vyzdobil pan Vráblík kresbami a básničkami 
jejich svatební album, které mi s pýchou ukazoval. 

Když paní Vráblíková vzhledem ke svému špatné-
mu zdravotnímu stavu nemohla už chodit do knihov-
ny, její manžel ochotně jezdil pro knihy i pracovní listy 
tréninku paměti místo ní, vždy s širokým úsměvem na 
tváři, i když mu mnohdy jistě do smíchu nebylo. Přes-
to svůj optimismus nikdy neztratil. Nakupoval, vařil, 
uklízel, pekl. Jeho cukroví bylo vyhlášené, nejednou 
dovezl ochutnat i mně do knihovny. A to vše pořád 
s dobrou náladou a rukou mávající na pozdrav už ode 
dveří. Tak jsem je znala nejen já, ale i každý, koho po-
tkal při svých nákupech a zajížďkách do obce. Když 
po 60. letech společného života zemřela jeho paní, 
byla to pro něj velká rána, ale díky své rodině vše pře-
konal a opět jsme jej mohli potkávat po obci, kterou 
brázdil na speciálním vozítku. Opět se vrátil jeho hu-
mor, veselé průpovídky a širokánský úsměv, na který 
jsme byli zvyklí. 

Ale čas se nedá zastavit. Ještě o Vánocích jsme si 
telefonovali a bylo znát, že je mu velmi zle. Ani teh-
dy neztratil humor, a tak jsem mu kladla na srdce, aby 
svou rodinu i nás ostatní o Vánocích nezarmoutil. Po-
slechl. Jeho slábnoucí srdce dotlouklo letos v únoru. 

I když zemřel, bude tu s námi pořád. Platí pro něj 
to, co napsal Zdeněk Galuška o svém stařečkovi Pagá-
čovi: „V Knize života majú zaznamenané, že sú poctivý, 
pracovitý, ochotný k pomoci, chudobný v majetku, ale 
bohatý v humoru. A tací ludé by neměli umřít nikdá.“  

Manželé Vráblíkovi na výstavě svatebních fotografi í Manželé Vráblíkovi na výstavě svatebních fotografi í 
v květnu 2019v květnu 2019
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Pouť k soše svatého Josefa

Květiny pro kostel

Letošní pouť k  soše svatého Josefa ve Žlebech 
byla zcela jiná než všechny předchozí. Hlavní změ-
nou bylo, že se putovalo z Kudlovic. Důvod byl prostý: 
nová dálnice, která přetíná cestu mezi našimi obcemi. 
Jít trasu z Babic by bylo z důvodu bezpečnosti značně 
riskantní.

Ti, kdo chtěli pouť absolvovat, přišli v  neděli 
23. března ve 14 hodin do kudlovické kaple Andělů 
strážných, kde se zahajovalo křížovou cestou, která 
se tematicky vztahovala k uctění svatého Josefa. Po 
ukončení modlitby křížové cesty se poutníci vydali na 
cestu s jedním zastavením u kříže před Kudlovicemi. 
Pak už poutní průvod směřoval k cíli – k soše svatého 
Josefa. Po závěrečném požehnání správcem farnosti 
P. Stanislavem Matyášem lidé na tomto pěkném místě 
pobesedovali, ochutnali malé občerstvení připravené 
ženami z Babic a Kudlovic a dali si čaj. Přestože trasa 
byla poměrně krátká a počasí větrné, neubralo to nic 
na svátečnosti a příjemném prožití nedělního odpo-
ledne. Poděkování patří všem, kteří se na organizaci 
pouti podíleli. A samozřejmě poutníkům, kterých při-
šlo více než 25. Někteří absolvovali trasu celou, jiní se 
připojili nakrátko nebo přišli jen do kaple. Doufejme, 
že i příští rok se podaří dodržet tradici této malé pouti.

Jsme zvyklí, že kostely bývají vyzdobeny květi-
nami. Stejně tak je tomu i v našem kostele. Kromě 
doby postní, kdy jsou oltáře bez ozdob, můžeme 
obdivovat krásu rozličných květů, jež jsou umně 
aranžovány do váz i komponovaných vazeb. V ob-
dobí od jara do pozdního podzimu se pro potřeby 
kostelní výzdoby kromě kupovaných květin vyu-
žívá také květin ze zahrad a zahrádek. Dodávají je 
různí dárci. Stačí se domluvit se ženami, jež mají na 
starosti květinovou výzdobu kostela. Jedním z čas-
tých „dodavatelů“ byl také pan Augustin Navrátil. 
Vždycky říkával: „Natrhejte si na mé zahrádce, co se 
vám hodí.“ Bohužel už od něj podobnou větu ni-
kdy neuslyšíme. S o to větší úctou a vděčností na 
něj budeme vzpomínat. Jemu, ale i všem ostatním, 

kteří nezištně pomáhali a  pomáhají s  výzdobou 
kostela, patří velké poděkování. 
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11. 1. 2025 Divadelní představení

V sobotu večer se v sále kulturního domu kona-
lo divadelní představení. Na programu byl Záskok 
- Hra o nešťastné premiéře hry Vlasta autorů Járy 
Cimrmana, Ladislava Smoljaka a Zdeňka Svěráka. 
Hru sehrálo Divadlo nahodilých ochotníků z Vizo-
vic.

8. 2. 2025 Krojový ples

V sobotu navečer se v sále kulturního domu ko-
nal tradiční krojový ples. Podle pestré směsice krojů 
bylo znát, že jej navštívili milovníci folklóru z celého 
regionu. K tanci i poslechu hrála DH Hradčovjanka 
z  Hradčovic a  CM Špica ze Starého Města. Místní 
chasa i  pozvaní hosté z  Kyjova, Bukovan, Bzence 
a Ostrožské Lhoty předtančili během večera českou 
besedu. Na akci nechybělo dobré občerstvení a sa-
mozřejmostí byla i bohatá tombola.

15. 2. 2025 Ples SRPŠ

V sobotu večer se v sále kulturního domu konal 
ples SRPŠ. Ples zahájili tradičně žáci 9. třídy poloné-
zou.  Od třídního učitele obdrželi šerpy absolventů 
školy. K poslechu i tanci hrál HALLO BAND, nechy-
běla ani tombola. 
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1. 3. 2025 Fašanková obchůzka

V sobotu za krásného slunečného počasí prošla 
obcí fašanková obchůzka. Průvod vyšel z  Muzea 
Na Mýtince a obešel obec se zastávkou u radních 
a paní starostky. 

19. 2. - 5. 3. 2025 Vzpomínková výstava foto-

grafi í A. Navrátila

V přísálí kulturního domu se konala vzpomínko-
vá výstava fotografi í Augustina Navrátila, který nás 
začátkem tohoto roku náhle opustil. Výstavou jeho 
fotografi í a  básní jsme si přiblížili jeho zajímavou 
a poetickou osobnost.  

8. 3. 2025 Jarní (na)ladění PS Kalinka

Pěvecký sbor Kalinka pořádal v KD v  Babicích 
minifestival ženských pěveckých sborů.

V  programu se postupně představili: ženský 
sbor VYSNA s  CM Jožky Imricha, Skupina Tónika, 
dívčí SemTam sbor s doprovodem CM Špica a po-
řadatel, PS Kalinka za doprovodu CM Lintava. Pro-
gram zpestřila módní přehlídka několika šikovných 
oděvních výtvarnic, jejichž modely předváděly prá-
vě členky PS Kalinka. 


